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§ 80 KFKS 2021/1 

Anmälningar  
 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2021-06-01 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse från jämställdhets- och bostadsminister Märta 
Stenevei: Regeringens handlingsplan för att minska och 
motverka segregation  

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till länsdialoger med Strategi för 
hälsa 

 

Inbjudan från SKR till webbsänt seminarium den 15 
juni, gällande Styrning och ledning av krisberedskapen i 
kommunala koncerner 
Sista svarsdag 10 juni 2021 

 

Inbjudan från SKR till webbinarium den 18 juni, 
gällande utredning om kommunernas 
brottsförebyggande  
Sista svarsdag 17 juni 2021 

 

Övrigt 
 

CNAB styrelsemöte-nr-2, 2021-04-15  
NEAB styrelsemöte nr 2, 2021-04-13  
NEFAB styrelsemöte nr 2, 2021-04-13  
BRÅ, Minnesanteckningar 2021-04-28  
BRÅ, Protokoll 2021-04-28  
Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff); protokoll från 
förbundsdirektionens sammanträde 2021-05-07 
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Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff); informationsbrev om 
kommande remittering av handlingsplan för 
förebyggande verksamhet och räddningstjänst 
KFKS 2021/582 

 

Inera AB: Kallelse till årsstämma  
 
- - - - - 
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§ 81 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut  

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2021-06-01 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Upphandling av systemstöd för natur- och 

trafiknämnden  
KFKS 2021/491 

Mats Bohman, 
trafik – och 
fastighetsdirektör 

2021-04-21 

2.  Tilldelningsbeslut i upphandling av Handledning 
för ledningsgrupp affärsområde äldreomsorg, 
grupp och individuell 
KFKS 2021/435 

Aferdita Vrajolli, 
affärsområdeschef, 
affärsområde 
äldreomsorg 

2021-04-27 

3.  Beslutsattestanter 2021 för kommunstyrelsen maa 
ny stadsdirektör 
KFKS 2020/1062 

Victor Kilén, 
stadsdirektör 

2021-04-16 

4.  Beslutsattestanter 2021 kommunstyrelsen, social-
och äldreprocessen, ansvar 21xxx 
KFKS 2020/1062 

Karin Kollberg, 
social- och 
äldredirektör 

2021-04-15 

5.  Deltagande i digital konferens CO2-Budget den 
26-28 maj 2021 
KFKS 2021/126 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-05-25 

6.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
webbtillgänglighet konsultstöd 
KFKS 2021/99 

Hans-Otto 
Halvorsen, stöd-och 
servicedirektör 

2021-05-26 

 
- - - - - 
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§ 82 KFKS 2020/308 

Aktuellt läge i kommunen gällande coronapandemin 
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman ger en muntlig redovisning över den aktuella 
situationen inom kommunens olika delar med anledning av pandemin.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 83 KFKS 2021/473 

Tertialbokslut 1 år 2021 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för tertial 1 2021 i enlighet med bilagorna 1-8 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 27 maj 2021. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att undvika 
negativ avvikelse för helåret. 

Ärende 
Kommunstyrelsen totalt visar ett utfall som är +24,5 miljoner kronor bättre än budget för 
perioden. Fler delar av kommunstyrelsen har under denna period utfall som visar större 
överskott som inte kommer kvarstå under året, utan balanseras ut. Det är både 
periodisering av budget och förskjutna kostnader som förklarar detta utfall. För helåret 
visar prognosen för kommunstyrelsen som helhet ett netto som är -12,1 miljoner kronor 
sämre än budget. 
 
Bland de delar av kommunstyrelsen totalt som redovisar ett samlat underskott mot budget 
finns främst välfärd samhällsservice pga outnyttjad kapacitet och även kommunstyrelsen 
övergripande ihop med stadsledningskontoret. 
 
Bland de delar av kommunstyrelsen som redovisas ett samlat överskott mot budget finns 
främst välfärd skola, stöd och serviceenheten, enheten för fastighetsförvaltning och även 
exploateringsenheterna samt enheten bygg och anläggning. Här finns också en stor del kvar 
av budgeten för oförutsedda kostnader. 
 
Prognosen för helåret är -12,1 miljoner kronor sämre än budget men det är +1,4 miljoner 
kronor bättre än föregående prognos. Större delen av avvikelsen ligger hos välfärd 
samhällsservice som prognostiserar ett underskott på -10,0 miljoner kronor. 
 
Verksamheter med årsprognoser som är sämre än budget ska ta fram åtgärdsplaner för att 
komma i balans med budget. 
 
Den totala sjukfrånvaron för perioden är lägre jämfört med motsvarande period 2020. 
 
Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. Arbetet med kommunstyrelsens 
särskilda uppdrag pågår och kommer återrapporteras i T3. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 27 maj 2021 
Bilaga 1 T1 bokslut kommunstyrelsen 
Bilaga 2 T1 bokslut fastighetsförvaltning 
Bilaga 3 T1 bokslut bygg och anläggning 
Bilaga 4 T1 bokslut strategisk stadsutveckling 
Bilaga 5 T1 bokslut exploatering Nacka stad 
Bilaga 6 T1 bokslut exploatering Nacka 
Bilaga 7 T1 bokslut välfärd skola 
Bilaga 8 T1 bokslut välfärd samhällsservice 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är glädjande att kommunstyrelsen nu visar upp en positiv avvikelse gentemot den 
beslutade budgeten, men samtidigt prognostiserar man ett underskott för helåret på över 
6% av budgeten. En väldigt stor del av detta underskott beror på att Välfärd 
samhällsservice drabbats hårt av pandemin. Det är olyckligt att majoriteten valde att behålla 
det så höga överskottsmålet för produktionsenheten, som nu riskerar leda till nedskärningar 
i verksamheten mitt under rådande pandemi.” 
 
- - - - - 
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§ 84 KFKS 2021/494 

Tertialbokslut 1 år 2021 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2021 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 25 maj 
2021. 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på +122,1 miljoner 
kronor ligger resultatet +20,9 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i 
budgeten.  
 
Helårsprognosen för kommunen som helhet visar på ett resultat om +679,3 miljoner 
kronor, vilket är +45,1 miljoner kronor högre än årsbudgeten på 634,2 miljoner kronor. 
Resultatet förklaras till stor del av högre gåvor än budgeterat, främst från Tollare och högre 
skatteintäkter. Resultatet påverkas också av den uppkomna fördyrningen av utbyggnaden 
av tunnelbanan.   
 
Periodens resultat för nämnderna och deras verksamheter visar på en positiv avvikelse på 
+50,9 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret prognostiserar nämnderna och 
verksamheterna en negativ avvikelse på -23,1 miljoner kronor mot budget.  
 
Det prognostiserade balanskravsresultatet uppgår till +687,0 miljoner kronor, vilket 
motsvarar ett resultatöverskott (exklusive realisationsvinster och andra jämförelsestörande 
intäkter av engångskaraktär) på 11,5 procent. Kommunens prognostiserade resultat 
exklusive jämförelsestörande poster är +235,0 miljoner kronor vilket motsvarar 3,9 procent 
av skatter och statsbidrag.  
 
Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än 
budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av april en låneskuld på 1 350 miljoner kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på -161,1 miljoner kronor.  
 
Nacka kommuns helägda bolag Nacka energi AB prognostiserar ett årsresultat på -1,0 
miljoner kronor lägre än budget. Nacka vatten och avfall AB prognostiserar ett resultat på 
+2,5 miljoner kronor bättre än budget. Centrala Nacka marknadsbolaget AB prognostiserar 
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ett nollresultat för året, vilket är i enlighet med budget. Årsprognosen för Bo 1:207 AB 
bedöms till en nettokostnad om -0,3 miljoner kronor. 
 
En sammanfattande analys av nämndernas verksamhetsresultat visar att den övergripande 
måluppfyllelseanalysen ser ut att bli delvis god för året. Tre av fyra finansiella 
resultatindikatorer uppfylls för perioden.  
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 7,1 procent. Det är en minskning med 1,5 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2020.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten daterad den 25 maj 2021 
Bilaga Tertialbokslut 1 2021 för Nacka kommun. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Nackas ekonomi är stark och såväl utfall för det första tertialet som prognosen för helåret 
ser mycket positiva ut för kommunen som helhet. Trots detta, så är det vissa saker som 
sticker ut och oroar. Bland annat så visar Natur- och trafiknämnden upp en negativ 
prognos för helåret, samtidigt klarar Socialnämnden helårets prognos enbart på grund av 
obudgeterade statsbidrag. I båda dessa nämnder valde den moderatledda majoriteten att 
inte fullt upp täcka upp för väntade volymökningar och påtvinga verksamheterna 
nedskärningar, detta syns nu i praktiken. Inte minst i Natur- och trafiknämnden är detta 
anmärkningsvärt då anledningen i bokslutet säga vara nya redovisningsprinciper, något som 
var känt redan när budgeten antogs i höstas. Man väljer även att sälja av beståndet av 
bostadsrätter till stora reaförluster trots oklara behov framöver och brist på tillgång till 
bostäder inom vissa verksamheter. Det är bra att staten täcker upp för många av de 
merkostnader som pandemin gett upphov till. Men hade vi fått bestämma så hade dessa 
medel gått till att stärka upp våra verksamheter och ge Nackaborna bättre välfärd, inte till 
en skattesänkning som främst gynnar höginkomsttagare.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är glada att kommunens siffror visar på ett stort överskott i år. Något som 
dock oroar oss är att nämndernas samlade ekonomiska resultat för 2021 spås bli 23 



 
15 (75) 

 1 juni 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

miljoner sämre än budget. Något som Nackalistan kommer att titta noggrannare på är den 
reaförslust som gjorts på bostadsrätter. Här redovisar kommunen en förlust på 5,2 miljoner 
kronor. Detta är något som behöver förklaras bättre eftersom det genomsnittliga priset för 
bostadsrätter i Nacka stigit kraftigt de senaste åren så tycker vi att en vinst hade varit mer 
förståeligt. En sak som man ofta återkommer till är den låga låneskuld som kommunen har 
men det beror till stor del på att man vältrat över en stor del av skuldbördan på de enskilda 
kommuninnevånarna. När gatukostnadsersättningar skall betalas så har många innevånare 
tvingats belåna sina hem, detta är alltså inga skulder som försvunnit från kommunen utan 
mer en överskjutning från kommun till individ. En annan anledning till den låga 
skuldsättningen är att man sålde av en stor del av fastighetsinnehavet vilket gjorde att man 
fick in pengar att betala av skulderna för, däremot så måste man nu hyra tillbaka 
fastigheterna. Detta är enligt våra beräkningar en förlustaffär för kommunen på sikt och 
något vi kommer att återkomma till.  
Under avsnittet om risker så tas det upp att den risk man ser är om det återigen sker en 
ökning av Covid-sjuka till hösten, Nackalistan delar den oron och tycker det är viktigt att vi 
förbereder oss för att detta kan hända. Vi vill också flagga för den risk som vi ser i de 
globala marknaderna där stater pumpat in miljard efter miljard olika stödprogram både för 
företagare och medborgare. Detta tillsammans med en högt värderad börs som dragit till 
sig många småsparare som tar stora risker riskerar inom något år leda till en större nedgång. 
Nackalistan tycker det är viktigt att Nacka kommun redan nu utreder vad följderna av en 
sådan nedgång kan bli t.ex. stort minskat inflyttande, minskat byggande och investerande. 
Vi anser att Nacka i det skede vi befinner oss nu är väldigt känsliga för detta och att det bör 
tas på allvar och förberedas redan nu.” 
 
- - - - - 
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§ 85 KFKS 2020/918 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna – tertial 1 2021  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att stadsledningskontoret till kommunstyrelsens 
sammanträde får komplettera ärendet med skäl för avslag på de ansökningar som inte 
tillstyrks.   
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel om totalt 7 495 000 kr ur framtidsfonderna 
avseende tertial 1 2021 enligt följande fördelning. 
 
Fond Projekt Belopp Nämnd 
Framtids- och 
utvecklingsfond 

Wall Street Stockholm 2 000 000 kr Kommunstyrelsen 
Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Växla upp och utveckla den 
strategiska 
stadsutvecklingskommunikationen 

2 850 000 kr 
över tre år 

Kommunstyrelsen 
 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Digitalisera ansökan för förenklad 
handläggning äldre 

750 000 kr Äldrenämnden 

Kompetensfond Språksatsning inom 
äldreomsorgen 

1 070 000 kr Äldrenämnden 

Miljö- och 
klimatfond 

Fosforfällning i bastusjön 825 000 kr Natur- och 
trafiknämnden 

Totalt  7 495 000 kr  
 

Ärende 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 
enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 
kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020.  Fonderna är tänkta att stimulera 
effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och möjliggöra 
utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt fattades beslut 
om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur fonderna. Den 22 
februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering av fonderna rent 
praktiskt ska gå till i organisationen.  
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Kommunstyrelsen ska besluta om hur medlen får användas och beviljar medel från dessa 
fonder. Ansökan om medel ur fonderna hanteras en gång per tertial och ansökan 
undertecknas av direktör eller motsvarande för berörd process eller verksamhet. Hur 
beviljade medel har använts och vilket resultat som har uppnåtts kommer att följas upp av 
kommunstyrelsen. 
 
I tertial 1 2021 inkom totalt 16 ansökningar om totalt 22 778 330 kr till tre av framtids-
fonderna enligt bilaga 1. Det inkom ingen ansökan till trygghetsfonden.  
 
Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 7 495 000 kr beviljas ur 
framtidsfonderna till projekten Wall Street Stockholm, Växla upp och utveckla den 
strategiska stadsutvecklingskommunikationen, Digitalisera ansökan för förenklad 
handläggning äldre, Språksatsning inom äldreomsorgen och Fosforfällning i bastusjön.  
 
Nästa tilldelning sker i samband med fastställande av tertialbokslut för tertial 2 2021. 
 
Vid sammanträdet den 1 juni 2021 beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott att 
stadsledningskontoret till kommunstyrelsens sammanträde den 7 juni 2021 får komplettera 
ärendet med skäl för avslag på de ansökningar som inte tillstyrks.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
19 maj 2021 
Bilaga 1 Sammanställning ansökningar tertial 1 2021 
Bilaga 2 Ansökan Wall Street Stockholm 
Bilaga 3 Ansökan växla upp och utveckla den strategiska 
stadsutvecklingskommunikationen 
Bilaga 4 Ansökan digitalisera ansökan för förenklad handläggning äldre 
Bilaga 5 Ansökan språksatsning inom äldreomsorgen 
Bilaga 6 Ansökan fosforfällning i Bastusjön 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L), Karin Teljstedt (KD) och Mikael Carlsson (NL), att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar i enlighet med stadsledningskontorets förslag med tillägget att 
stadsledningskontoret till kommunstyrelsens sammanträde får komplettera ärendet med 
skäl för avslag på de ansökningar som inte tillstyrks.   
 
Karin Teljstedt yrkade även, med instämmande av Mikael Carlsson, att Wall Street 
Stockholm utgår.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns två förslag till beslut. 
Ordföranden ställde vart och ett av förslagen mot avslag, och konstaterade därefter att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget om bifall till stadsledningskontorets 
förslag med tillägget att stadsledningskontoret till kommunstyrelsens sammanträde får 
komplettera ärendet med skäl för avslag på de ansökningar som inte tillstyrks.  
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 
”Tack vare rekordstort överskott 2020 kunde vi inrätta de fyra Framtidsfonderna för olika 
strategiska insatser utöver det vanliga för att göra Nacka ännu bättre. Rening av Bastusjön, 
bättre språkkunskaper hos personalen i äldreomsorgen och mer offentlig konst (Wall Street 
Stockholm) är exempel på vad vi nu kan genomföra. Vi ser fram emot framtida projekt om 
att underlätta valfriheten för Nackaborna, om mer trygghetsskapande insatser och försök 
att få högre utbildning att etableras i Nacka.  
Det är värt att notera att oppositionspartierna motsatt sig de åtgärder som lett till 
överskottet (främst fastighetsförsäljningar i Norra Skuru och utanför stadshuset, effektivare 
flyktingmottagande och bantad administration som vi i Alliansen drivit igenom). 
Vänsteroppositionens politik hade alltså inneburit att vi inte kunnat inrätta 
Framtidsfonderna och göra de här satsningarna. Oppositionen föreslår ständigt nya 
utgifter, men klarar inte av att tala om hur de ska finansieras. Det är ingen hållbar eller 
ansvarsfull linje. Vi gör tvärtom, först skapar vi utrymme som vi sen kan använda för 
angelägna ändamål.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Vi ställer oss frågande till varför exempelvis ”kompetensutveckling inom 
assistansverksamheterna” inte tilldelas några medel ur fonden. Det är en viktig 
framtidsinvestering i medarbetare som kan öka kvaliteten för våra välfärdsverksamheter. 
Värt att notera är också att vi i den socialdemokratiska skuggbudgeten anslog lägre pengar 
till ”stadsutvecklingskommunikation” för att ha mer pengar i välfärden. Detta är en lösning 
som vi förnärvarande kan acceptera.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har redan tidigare kritiserat att kommunen satsar miljontals av 
skattebetalarnas pengar på en wallstreet-festival, vi tycker inte det är en kommunal 
kärnuppgift. Nu föreslås det att ytterligare två miljoner går till detta något vi motsätter oss 
och yrkar avslag på. Vi tycker också att det är väldigt tråkigt att inga ansökningar om pengar 
kommit in till trygghetsfonden där det finns stora behov och vi hoppas nu att det kan 
komma in ansökningar till nästa omgång. Lite skrämmande är det att jämföra att 
kommunen satsar sju miljoner på en festival samtidigt som hala kommunens trygghetspaket 
endast får fem miljoner totalt.” 
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Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Det är oerhört positivt att framtidsfonderna nu kan göra viktiga satsningar möjliga. Detta 
är första gången som ansökningar gjorts och således även första gången vi från politikens 
sida fattar beslut om medel från dessa fonder. Precis som det gemensamma yrkandet 
förtäljer finns förbättringspotential när det kommer till information om anledningen till 
varför de ärenden vi föreslås avslå inte passerar nålsögat denna gång.   
Ett projekt som inte återfinns bland de ansökningar till Framtids- och utvecklingsfonden 
som föreslås beviljas är ”Framtidens Kundval – utveckling jämföraren och incitament till 
ökad kvalitet utifrån kundval 2.0”. Detta av skäl vi enligt utskottets beslut ska få motiverade 
inför KS.  
Vi Kristdemokrater ser gärna en uppdaterad/kompletterad ansökan vid nästa tillfälle inför 
tilldelning i tertial 2 då vi ser det som angeläget att ta vara på de innovativa idéer som 
uppkommit under våren under arbetet med översynen av kundvalet (”Kundval 2.0”).” 
 
- - - - - 
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§ 86 KFKS 2020/40 

Investeringsbeslut och -sammanställning för Nacka 
kommun tertialbokslut 1 år 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om föreslagna tillkommande 
investeringsmedel netto om 17,5 miljoner kronor. 

Ärende 
Enheten för bygg-och anläggning som ligger under kommunstyrelsens ansvarsområde och 
kulturnämnden har i detta ärende inkommit med framställan om tillkommande 
investeringsmedel på 17,5 miljoner kronor. 
Investeringsbudget för 2021 är på 1 354 miljoner kronor. Det ackumulerade nettoutfallet 
till och med tertial 1 2021 uppgår till 161,1 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 19 maj 2021 
Bilaga 1 Investeringsbeslut och sammanställning Nacka kommun totalt vid 

tertialbokslut 1 år 2021. Övriga bilagor till investeringsbesluten finns 
publicerade på www.nacka.se under avsnittet Handlingar och protokoll. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är bra att man satsar på att ha lås och larm som gör det enkelt 
att kunna samutnyttja lokaler. Vi tycker att detta borde vara standard i alla kommunala 
lokaler så att man smidigt kan hyra ut hela eller delar av den när den inte används. Därför 
tycker vi att den investering som. avser Boo gårdsskolan som ju är alldeles nybyggd är 
väldigt olycklig. Detta borde inte vara något man ska begära som tilläggsinvestering utan 
borde funnits med från början.” 
- - - - - 
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§ 87 KFKS 2021/95 

Ramärende – Utgångspunkter för nämndernas förslag 
till mål och budget 2022–2024 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Ärende 
Enligt gällande tidplan för mål och budgetarbetet ska beslut om ramärendet ske i 
kommunstyrelsen den 7 juni. Mål och budget 2022-2024 fastställs i sin helhet av 
kommunfullmäktige den 15-16 november. Detta ärende avser ramärendet där kommun-
styrelsen föreslår de driftramar och ekonomiska förutsättningar som ska bli gällande för 
nämnderna inför arbetet med mål och budget 2022-2024.  
 
Sammanfattningsvis ser de ekonomiska förutsättningarna för Nacka kommun för perioden 
2022-2024 bra ut i dagsläget. Återhämtningen för samhällsekonomin efter coronapandemin 
prognostiseras gå snabbt med start redan hösten 2021 vilket föranleder en god utveckling 
av skatteintäkterna. Dock råder fortfarande större osäkerhet i prognoserna än normalt på 
grund av osäkerheten i pandemins utveckling. Avgörande för utvecklingen i så väl 
samhällsekonomin som ekonomin i kommunens egna verksamheter är hur pandemin 
fortskrider så som smittspridning, vaccinering och nivån på restriktioner i samhället. Nacka 
kommun står inför en demografisk utmaning med fler barn och fler äldre som ökar 
behovet av välfärdstjänster och service. Utöver själva grundutmaningen har den pågående 
pandemin inneburit stora förändringar och det är i dagsläget svårt att veta vad 
konsekvenserna blir för kommunens verksamheter på både kort och lång sikt. 
 
De förutsättningar som ligger till grund för ramärendet kan komma att ändras under 
innevarande år och därför föreslås att avvakta med volymjusteringar för 2022-2024 till 
höstens budgetprocess med undantag för mindre tekniska justeringar. 
 
I ärendet föreslås att förslaget från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab 
till Ramärende - Mål och budget 2022–2024 från antas, samt att nämnderna ges i uppdrag 
att ta fram budgetförslag med utgångspunkt ifrån budget 2021, inklusive tekniska 
justeringar, med tillägg för förändringar av volymer utifrån uppdaterad befolkningsprognos 
och eventuella nya övriga förutsättningar. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid 
sitt sammanträde den 1 juni 2021 att överlämna ärendet till kommunstyrelsen den 7 juni 
2021 utan eget ställningstagande.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
28 maj 2021 
Bilaga 1 Ramärende mål och budget 2022-2024 
Bilaga 2 Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2022-2024 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras med volymuppräkningar.  
 
Mats Gerdau yrkade avslag på Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns två förslag till beslut. 
Ordföranden ställde vart och ett av förslagen mot avslag, och konstaterade därefter att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med yrkandet om att kommunstyrelsens 
arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Att alliansmajoriteten återigen väljer att anta ett ramärende utan att hänsyn tas till 
volymuppräkningar är under all kritik. Då man i detta ärende beräknar med ett överskott på 
5,8%, mot överskottsmålet på 2%, finns det gott om utrymme för volymuppräkningar i 
budgeten. Genom att förfara på det här sättet så lägger man upp för dolda nedskärningar, 
där man i praktiken drar ner på budgetar genom att inte kompensera för ökade volymer. 
Det finns även en överhängande risk att detta göder ineffektivitet eftersom nämnder med 
minskade volymer inte rapporterar detta, utan istället får behålla dolda satsningar genom att 
bemöta lägre volymer inom samma ram. 
Läget framöver är alltjämt osäkert, men att använda det som ett svepskäl för att inte ens 
försöka prognostisera kommande års kostnader riskerar bara leda till stora nedskärningar i 
verksamheten samtidigt som kommunen gör stora överskott. God ekonomisk hushållning 
är en utgångspunkt för kommunen, men det måste i praktiken omsättas i att betyda mer än 
att ha stora summor över på sista raden. Även kommunens verksamheter måste vara 
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rustade för framtida utmaningar och ha tillräckliga medel för att möte kommunens 
åtaganden. Stora budgeterade överskott gör ingen nytta ifall verksamheterna inte kan hålla 
budget eller om de tvingas till stora neddragningar som drabbar Nackaborna. 
Det är glädjande att man drar ner utdelningen från Nacka Energi, som tidigare varit så stor 
att den börjat gränsa till en dold skatt. Samtidigt behåller man de höga resultatkraven på 
Välfärd Skola och Välfärd Samhällsservice. Välfärd Skola visar numera upp ett ackumulerat 
överskott över tid, att i det läget fortsätta mjölka enheten på pengar för att förbättra 
kommunstyrelsens siffror är både beklagligt och ineffektivt då kommunen ger med den ena 
handen och tar med den andra. Välfärd Samhällsservice har ett litet ackumulerat 
underskott, och att detta ska regleras är inte orimligt, men å andra sidan så kommer 
enheten, om man följer budgeten för innevarande år, att näst intill täcka upp detta redan 
innan budgeten för 2022 börjar gälla. Dessutom har man i prognoserna svårt att nå detta 
mål redan för 2021, att då behålla samma mål för 2022 riskerar att leda till stora 
nedskärningar mitt i pågående pandemi. Vi anser att man istället bör sänka överskottsmålet 
för verksamheten så att det ackumulerade underskottet regleras över en längre period.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att målet med ramärendet är att kommunstyrelsen föreslår de driftramar 
och ekonomiska förutsättningar som ska bli gällande för nämnderna inför arbetet med mål 
och budget 2022-2024. VI tycker därför att det är tokigt att man väljer att avvakta med 
volymjusteringar för 2022-2024 till höstens budgetprocess. Kommunstyrelsen måste ge 
nämnderna rätt ramar och rätt förutsättningar för att kunna arbeta med sina budgetar. På 
det sätt man gör nu så skapar man en stor osäkerhet ute i nämnderna om de kommer att få 
några volymjusteringar och isåfall hur de kommer att beräknas. Det är bättre att nämnderna 
får volymuppräkningar nu som sen kan komma att ändras än att de inte ges några alls som 
med stor sannolikhet kommer ändras. Från Nackalistan så vill vi inte att det ska råda någon 
tvekan om att det kommer att ske en volymjustering, det är ett måste efter att det inte 
gjordes förra året.” 
 
- - - - - 
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§ 88 KFKS 2021/575 

Finansrapport 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar finansrapporten i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 15 
maj 2021. 
 

Ärende 
En finansrapport är framtagen som beskriver kommunkoncernens finansverksamhet. Av 
rapporten framgår att finansverksamheten inte överstiger det lånetak som fastställts i Mål 
och budget 2021-2023 samt uppfyller de risklimiter som fastställts genom Kommunstyrelsens 
bestämmelser för medelsförvaltningen samt målsättningen enligt Reglementet för medels¬förvaltningen. 
De placeringar som fanns vid ingången av året förfaller under året och förstärker kassan, 
vilket bidrar till att dämpa upplåningsbehovet. Under innevarande år beräknas sålunda 
låneskulden vara oförändrad, men förväntas att öka kommande åren som en följd av ökat 
upplåningsbehov i samband med befolkningstillväxt och därav kommande investeringar. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
15 maj 2021 
Bilaga 1 Finansrapport 2021  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 89 KFKS 2020/40 

Förändring PO-pålägg för unga 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att under perioden 1 juni-31 augusti 2021 sänka 
personalomkostnadspålägget för unga 19-23 år som är anställda i Nacka kommun för 
Välfärd samhällsservice till 17,72 procent, för Välfärd skola till 22,09 procent och för övriga 
till 25,63 procent. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att sänka PO-pålägget för alla unga 15-18 år som är anställda i 
Nacka kommun till 15,93 från och med 1 juni 2021. 
 

Ärende 
Nacka kommun fattar beslut om personalomkostnadspålägg (PO-pålägg) i samband med 
Mål och budget som beslutas av kommunfullmäktige i november året före gällande 
budgetår. I januari 2021 kom regeringen med en ändringsbudget där de sänkte 
arbetsgivaravgifterna för unga mellan 1 januari 2021 till 31 mars 2023. Eftersom 
arbetsgivaravgifterna är en del av Nacka kommuns PO-pålägg föranleder en sänkning av 
dessa även en sänkning av kommunens PO-pålägg med motsvarande procentsats. Därför 
korrigerades kommunens PO-pålägg därefter. Sedan dess har regeringen i sin 
vårproposition aviserat ytterligare sänkningar av arbetsgivaravgifterna för unga och därför 
behöver kommunens PO-pålägg justeras igen utifrån nya gällande arbetsgivaravgifter. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
19 maj 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 90 KFKS 2019/709 

Överlåtelse av arrendeavtal med Circle K Sverige AB för 
Bergs gård  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Circle K Sverige AB:s överlåtelse av 
arrendeavtal med Nacka kommun, av kommunen undertecknat den 15 januari 2019, 
avseende fastigheten Sicklaön 13:83 (Bergs gård) till Circle K Terminal Sweden AB. Med 
anledning av överlåtelsen ingår Nacka kommun, Circle K Sverige AB och Circle K 
Terminal Sweden AB ett avtal om förtydliganden till överlåtelsen enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen den 24 maj 2021.  
 

Ärende 
Nacka kommun och Circle K Sverige AB har sedan tidigare ingått ett förliknings- 
respektive arrendeavtal avseende Nacka Sicklaön 13:83 (Bergs gård). Circle K-koncernen 
har genomfört en omstrukturering av sin av terminalverksamhet och överlåtit tillgångar 
inom terminalverksamheten till det nybildade, helägt dotterbolaget Circle K Terminal 
Sweden AB inom Circle K-koncernen med yttersta moderbolaget i Kanada. 
 
Som en följd av omorganisationen har Circle K Sverige AB överlåtit arrendeavtalet till 
Circle K Terminal Sweden AB. Överlåtelsen regleras i ett tilläggsavtal mellan bolagen där 
det framgår att bägge Circle K-bolag har solidariskt ansvar för åtaganden gentemot 
kommunen som följer av arrende- och förliknings¬avtalet. Efter en omfattande diskussion 
mellan parterna föreslås det nu att Nacka kommun, Circle K Sverige AB och Circle K 
Terminal Sweden AB ingår ett förtydligande avtal till tilläggsavtalet, vilket ytterligare 
säkerställer att de åtaganden som följer av tidigare ingångna arrende- och förlikningsavtal 
kan uppfyllas i och med överlåtelsen. Jämfört med idag kommer kommunen genom det 
föreslagna avtalet att ha två bolag istället för ett som är skyldiga att fullgöra åtagandena 
gentemot kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab samt juridik- 
och kanslienheten, daterad den 25 maj 2021 
Bilaga 1 Förlikningsavtal mellan Nacka kommun och Circle K Sverige AB 
Bilaga 2 Arrendeavtal mellan Nacka kommun och Circle K Sverige AB 



 
27 (75) 

 1 juni 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 3 Tilläggsavtal mellan Circle K Sverige AB och Circle K Terminal Sweden AB 
Bilaga 4 Förslag till förtydligande avtal mellan Nacka kommun, Circle K Sverige AB 

och Circle K Terminal Sweden AB 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab samt juridik- och kanslienheten – 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 91 KFKS 2020/898 

Ny renhållningsordning för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar en ny renhållningsordning för 
Nacka kommun enligt bilaga 1 och 2 till tjänsteskrivelse daterad den 10 maj 2021.  
Kommunfullmäktige beslutar att den nya renhållningsordningen börjar gälla den 1 juli 2021 
och därmed ersätter den nuvarande. 

Ärende 
Avfallsplanen tillsammans med avfallsföreskrifterna utgör den kommunala renhållnings-
ordningen. Förslaget till ny renhållningsordning/avfallsplan har tagits fram av natur- och 
trafiknämnden i samverkan med Nacka vatten och avfall AB. Förslag till avfallsplan har 
varit utskickad på samråd, och har tillstyrkts av natur- och trafiknämnden. Avfallsplanen 
innehåller fyra övergripande mål för planperioden 2021 - 2026. För varje övergripande mål 
finns uppföljningsbara delmål och nyckeltal. För varje delmål och åtgärd framgår vilken 
nämnd som har ansvar för uppföljning och genomförande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och Nacka vatten och avfall AB, daterad den 10 
maj 2021 
Bilaga 1 Reviderade avfallsföreskrifter 
Bilaga 2 En ny avfallsplan (med under bilagor)  

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M). bifall till det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret och Nacka vatten och avfall AB.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att förslaget 
till avfallsplan justeras så att avsnitt 2.2 får den lydelse som föreslogs innan Natur- och 
trafiknämndens ändring. Så att det under avsnitt 2.2 står:  
”För att kunna nå återvinningsmålen för förpackningar behöver servicen förbättras för 
hushållen. Allt fler bör ha tillgång till insamling nära bostaden. Det är producenterna av 
förpackningarna som genom godkända insamlingssystem ska erbjuda detta. Med 
bostadsnära menas att förpackningar ska samlas in med samma service som för mat- och 
restavfall. Det innebär att lösningarna kan variera för olika typer av bostäder och 
bostadsområden. I många villaområden kan det lösas vid respektive fastighet, i rad- och 
kedjehusområden kan det lösas i ett gemensamt hus inom området och i flerfamiljlösningar 
kan lösningar komma att variera beroende fastigheternas utformning.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot Hans Peters yrkande om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret och Nacka vatten och avfall AB, och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och Nacka 
vatten och avfall AB. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Ett gediget arbete har nu utförts inom kommunen och Nacka vatten och avfall AB och 
som nu efter en omfattande process med remissförfaranden och utredningar lett fram till 
den avfallsplan som nu är på väg till KF för antagande. Stort tack till alla som bidragit. Vi 
vill framhålla det positiva med att det tillkommit ett mål (nr 4) angående nedskräpning som 
under en tid varit ett växande problem i kommunen och som många nackabor med rätta 
reagerat negativt på. Detta behöver kommunen ta krafttag mot. Däremot är vi inte nöjda 
med regeringens beslut om att returpapper ska vara kommunens ansvar att ta hand om. 
Det betyder att kostnader läggs på kommunen och medborgarna som tidigare dagspressen 
var ansvariga för. Att stödja/avlasta dagspressens utgivning av papperstidningar hade 
kunnat göras på annat sätt. ” 
 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för Moderaterna.  
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det går åt rätt håll med renhållningen som inbegriper många olika saker alltifrån hantering 
av batterier till matrester. Den viktigaste aspekten för att få en ökad och förbättrad 
sophantering är närhetsprincipen. Att alla invånare i närheten av sin bostad kan lämna så 
många typer av sopor som möjligt. För återvinning av grovsopor gäller i princip detsamma, 
att även icke- bil eller cykelresenärer också har en praktisk möjlighet att kunna lämna sitt 
avfall. Graden av sopfraktioner behöver öka i samtliga flerfamiljshus om i dagens läge inte 
har tillgång till detta. Tillsyn och regelbunden hantering av slängda sopor på kommunens 
naturmark och annan kommunal yta behöver hållas efter regelbundet och ofta för att 
därmed minska de negativa trender som annars kan uppstå. Nackalistan anser att en högre 
grad av tillsyn och hämtning kan behövas för förbättrad renhållning, sophantering och 
trivsel för Nackas invånare.” 
 
- - - - - 
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§ 92 KFKS 2021/591 

Dataskyddsombudets årsrapport 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2020. 
 

Ärende 
I dataskyddsombudets uppdrag ligger att rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta 
fall kommunstyrelsen. Årsrapporten sammanfattar de aktiviteter som genomförts under 
året och följer upp kommunens 12 prioriterade fokusområden inom dataskydd. 
Uppföljningen visar att nämnden i stort har anpassat sig till dataskyddsförordningen inom 
samtliga områden. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 11 
maj 2021 
Bilaga 1 Dataskyddsombudets årsrapport 2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 93 KFKS 2021/268 

Revidering av reglementen för kommunstyrelsen och 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Revidering avseende ansvar för den kommunala lantmäterimyndigheten 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om revidering av reglementen 
för kommunstyrelsen och miljö- och stadsbyggnadsnämnden i enlighet med förslagen i 
detta beslut. 
 
I miljö- och stadsbyggnadsnämndens reglemente införs en ny punkt, § 2 B punkten 13: 
Ansvara för den kommunala lantmäterimyndigheten. 
 
I kommunstyrelsens reglemente tas § 2 M punkten 4 bort: 
Ansvara för den kommunala lantmäterimyndigheten. 
 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutet medför följdändringar i numreringen av 
kommunstyrelsens reglemente 
 

Ärende 
Ärendet berör den kommunala lantmäterimyndighetens placering i kommunen. En 
kommunal lantmäterimyndighet (KLM) ska enligt lag ha en för ändamålet lämplig 
organisation. Det är av stor vikt att den kommunala lantmäterimyndigheten har en 
oberoende ställning i förhållande till kommunens mark- och exploateringsverksamhet. 
Förslaget om revidering av reglementen innebär att ansvaret för den kommunala 
lantmäterimyndigheten i Nacka flyttas från kommunstyrelsen till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har getts tillfälle att yttra sig 
över de föreslagna reglementsändringarna och har i yttrande ställt sig positiv till de 
föreslagna reglementsändringarna. Förslaget innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 19 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 16 mars 2021, § 33 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens arbetsutskott daterad 24 februari 2021 
Bilaga 3 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021, § 76 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 94 KFKS 2021/643 

Revidering av kommunstyrelsens instruktion respektive 
delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
1. Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens instruktion i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 28 maj 2021.  
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens delegationsordning i enlighet 
med stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 28 maj 2021.  
 
3. Kommunstyrelsen beslutar att kommunstyrelsens instruktion respektive 
delegationsordning gäller från den 7 juni 2021. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens instruktion föreslås genomgå vissa justeringar som följd av 
stadsdirektörens beslut om organisationsförändringar som börjar gälla den 1 juni 2021. 
Föreslagna ändringar består i huvudsak av att stadsledningskontorets stab utgår. Det 
förtydligas även att stöd- och servicedirektörens ansvar inte omfattar de nybildade staberna. 
Det föreslås också revideringar för att förtydliga ledningsorganisationen inom Välfärd 
skola. Med anledning av Arbetsmiljöverket i sin föreskrift om arbetsanpassning tar bort 
begreppet ”rehabilitering” föreslås det även det begreppet utgår från kommunstyrelsens 
instruktion.  
 
Vidare föreslås revideringar även in kommunstyrelsens delegationsordning med anledning 
av organisationsförändringar, däribland att befattningen personaldirektör ändras till HR-
direktör. Därtill har införts nya regler som ger möjlighet för kommunstyrelsen, i egenskap 
av huvudman för utbildningen, att bedriva fjärrundervisning under vissa förutsättningar 
och begränsningar. Huvudmannen får besluta om att använda fjärrundervisning för högst 
ett läsår åt gången och ska anmäla respektive ansöka om tillstånd för detta till Statens 
skolinspektion Men hänsyn till kommunen styrprincip om lägsta effektiva delegat och att 
beslutet bedöms utgöra en del av den pedagogiska verksamheten föreslås att beslut om att 
bedriva samt anmäla respektive ansöka om tillstånd för fjärrundervisning till Statens 
skolinspektion delegeras till produktionsdirektör. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 28 maj 2021 
Bilaga 1 Förslag till reviderad instruktion för kommunstyrelsen 
Bilaga 2 Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 
Bilaga 3 Delegationsbeslut 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 95 KFKS 2021/286 

Biblioteksplan för Nacka kommun 2021–2023 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet med följande motivering.  
I höst väntas beslut från riksdag och regering om skolbibliotekens roll, vilket kan påverka 
kommunens biblioteksverksamhet. Därför bör beslut om biblioteksplan avvakta. Därmed 
ges också möjlighet att göra biblioteksplanen mer stringent och tydligare som kommunalt 
styrdokument. 

Ärende 
Enligt bibliotekslagen ska kommuner och regioner upprätta biblioteksplaner för sin 
verksamhet på biblioteksområdet. I Nacka kommun har det funnits en biblioteksstrategi 
sedan 2011 som inte reviderats/uppdaterats fram till nu. 
Arbetet med att ta fram en biblioteksplan för Nacka kommun påbörjades i mitten av 2019. 
Dialog har förts både med folkbibliotekets driftsaktörer och ansvariga enheter för 
skolbibliotek i kommunen. Den föreslagna biblioteksplanen har tagits fram med 
utgångspunkt från aktuella lagar och föreskrifter och med stödmaterial från Kungliga 
biblioteket. 
 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 16 februari 2021 (KUN 2020/5) och där 
beslutades att föreslå kommunfullmäktige att anta biblioteksplanen för Nacka kommun 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 13 januari 2021. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 1 juni 2021 att återremittera ärendet med 
följande motivering; I höst väntas beslut från riksdag och regering om skolbibliotekens roll, 
vilket kan påverka kommunens biblioteksverksamhet. Därför bör beslut om biblioteksplan 
avvakta. Därmed ges också möjlighet att göra biblioteksplanen mer stringent och tydligare 
som kommunalt styrdokument. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 16 februari 2021 § 5 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 13 januari 2021 
Bilaga 1 Biblioteksplan Nacka kommun 2020–2023 
Bilaga 2 Biblioteksstrategi (från 2011) 
Bilaga 3 Medieplan (från 2013) 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Gunnel 
Nyman Gräff (S) och Mikael Carlsson (NL), bifall till följande beslut:  
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”Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet. I höst väntas beslut från riksdag 
och regering om skolbibliotekens roll, vilket kan påverka kommunens 
biblioteksverksamhet. Därför bör beslut om biblioteksplan avvakta. Därmed ges också 
möjlighet att göra biblioteksplanen mer stringent och tydligare som kommunalt 
styrdokument.” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om att ärendet 
återremitteras – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas yrkande från kulturnämnden. Vi saknar en 
mer genomtänkt plan för de olika bibliotekens innehåll och verksamhet med tillhörande 
lämpliga lokaler. Det är positivt att ytterligare ett bibliotek planeras för i västra Sicklaön. I 
Älta behövs en plan och vision över vilken verksamhet och uppgift som biblioteket där ska 
ha i nära samarbete med övriga partners inom kultur och fritid. Det borde man ha 
formulerat i det tidiga skedet för att därefter ha gått vidare till att formulera lokalerna på ett 
praktiskt sätt efter detta. Nackalistan har motionerat om att biblioteken är i behov av tysta 
rum för studier och avskärmad läsning. I Ältas kommande nya bibliotek verkar det inte 
finnas rum för detta och andra angelägna behov som t ex besök av klasser och grupper, 
grupprum. I en nära framtid kommer säkert Fisksätra bibliotek också ha behov av större 
lokaler med tanke på ökat befolkningstal med de nya bostäder som där planeras. Det är 
tråkigt att bibliotekens utveckling volym- och verksamhetsmässigt inte tillåts att öka i en tid 
då Nacka växer i alla delar. I en tid då alltfler invånare är trångbodda och har stora behov 
av att kunna vistas i rymliga bibliotekslokaler i sina närområden.” 
 
- - - - - 
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§ 96 KFKS 2016/742 

Nämndernas uppföljning av strategiarbetet – Ett 
drogfritt Nacka för unga 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige i Nacka har den 21 maj 2018 antagit strategin Ett drogfritt Nacka för 
unga som anger mål och riktmärken för ett samhälle för unga som är fritt från alkohol, 
narkotika, dopning och tobak.  
 
De berörda nämnderna har följt upp strategiarbetet och har särskilt behandlat resultaten 
från Stockholmsenkäten. För att bibehålla och öka samspelet i dessa viktiga frågor mellan 
processerna och verksamheterna, förmedla information och kunskap om de olika 
frågeställningarna inom strategin, samarbetar processerna både internt och externt, 
exempelvis med Polisen och inom lokala trygg- och säkerhetsnätverk sker samverkan med 
andra lokala aktörer.  
 
Stadsledningskontoret bedömer att strategiarbetet har ökat samspelet både internt och 
externt och att det pågår ett brett förebyggande arbete kring dessa frågor, där många 
verksamheter är involverade i och utanför nämndgränserna. Det arbetet behöver fortsätta 
att utvecklas och likaså kommunikationen kring dessa viktiga frågeställningar så att vi kan 
få se resultaten av arbetet bland annat i Stockholmsenkäten kommande år framöver. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 21 maj 2021 
Bilaga 1 Matris med beskrivningar av aktiviteter/insatser kopplade till strategin Ett 

drogfritt Nacka för unga 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 februari 2021, inklusive 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 17 februari 2021, inklusive 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 18 februari 2021, inklusive 

tjänsteskrivelse 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”I Stockholmsenkäten som nyligen presenterades visar resultaten på att Nacka kommun 
har fortsatta problem med narkotikaanvändning hos ungdomar. Det är hela 42 procent av 
killarna i gymnasiet som säger sig ha testat narkotika. Nacka har under många haft problem 
med ungdomar som använder narkotika. 
För att komma åt problemen har en strategi tagits fram. Tyvärr har det till stora delar mest 
fungerat som en pappersprodukt hittills och förbättrade resultat har uteblivit. Från 
oppositionen har vi under många år lyft fram behovet av ett prioriterat, målmedvetet och 
systematiskt arbete för att komma åt problemen. Dessvärre händer väldigt lite och det går 
väldigt långsamt. Det saknas tydligt uppsatta mål som det är möjligt att följa upp mot. Det 
trycks finnas en monumental oförmåga att få till ett samarbete över olika nämnder för att 
jobba med frågan. Något som är helt nödvändigt för att långsiktigt lyckas. 
Den uppföljning som nu presenteras är ingen uppföljning. Det är endast en presentation av 
en ganska spretig samling aktiviteter. Väldigt mycket med fokus på information. Det är 
visserligen viktigt, men det krävs en bredare satsning och långsiktiga åtgärder där skolan 
involveras, sociala området, fritidsverksamheter och kultur. 
Under 2021 måste handlingsplanen för det drogförebyggande arbetet utvecklas och 
innehålla mätbara mål över de resultat som det drogförebyggande arbetet ger och sedan 
redovisas i socialnämnden varje halvår. Nacka kommun behöver också undersöka 
orsakerna till droganvändningen närmare och varför den är så hög bland ungdomar i 
Nacka. 
Åtgärder och långsiktigt arbete för att komma tillrätta med drogproblematiken i Nacka 
borde vara en av de mest prioriterade uppgifterna. Drogerna drabbar enskilda människor 
som riskerar få sina liv förstörda, men det drabbar också anhöriga. Hela samhället påverkas 
genom ökade kostnader för mänskligt lidande. Det finns också en stark koppling mellan 
droger och ökad kriminalitet. Droger är kriminalitetens bästa vän. 
Vi är tacksamma för att vi får en uppföljning om hur arbetet går, men dessvärre ser vi inte 
den typen av åtgärder som vi hade önskat. Vi vill se att det finns tydliga riktmärken och en 
genomarbetad strategi som alla skolor förväntas följa. I handlingarna står det att “skolorna 
inte har någon särskild strategi men att man arbetar kontinuerligt”. Vi anser att när den här 
typen av problem är så allvarlig och omfattande, så måste det finnas tydliga strategier och 
riktmärken. Till skillnad från alliansen så anser vi att man kan ställa ordentliga krav på 
skattefinansierad verksamhet och även tillföra resurser. Vi tror att skolorna själva skulle 
uppfatta det som positivt. Utöver det så har vi i våra olika partibudgetar kommit med 
konkreta förslag på vad vi behöver göra; Narkotikahundar i skolorna, förstärkt elevhälsa 
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eller en socialtjänst som i förbyggande syfte deltar i elevhälsoteamen är några av de förslag 
som finns. Återigen får vi konstatera att skattesänkning och glada Instagram-inlägg med 
rubriker som “Kommunen går med vinst i år igen” går före våra ungas liv, hälsa och 
säkerhet.  
Låt oss gemensamt över de politiska gränserna enas om att prioritera kampen mot 
drogerna i Nacka. Att vända utvecklingen är ingenting som är snabbt gjort och just därför 
finns det ingen tid att vänta längre.” 
 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”I Stockholmsenkäten visar resultaten på att Nacka kommun fortsatta har stora problem 
med narkotikaanvändning hos ungdomar. Det är hela 42 procent av killarna i gymnasiet 
som säger sig ha testat narkotika. För att komma åt problemen har en strategi tagits fram, 
tyvärr har det till stora delar mest fungerat som en pappersprodukt hittills och förbättrade 
resultat har uteblivit. Från oppositionen har vi under många år lyft fram behovet av ett 
prioriterat, målmedvetet och systematiskt arbete för att komma åt problemen. Dessvärre 
händer väldigt lite och det går väldigt långsamt. Det saknas tydligt uppsatta mål som det är 
möjligt att följa upp mot.  
Det tycks finnas en monumental oförmåga att få till ett samarbete över olika nämnder för 
att jobba med frågan, något som är helt nödvändigt för att långsiktigt lyckas.  
Den uppföljning som nu presenteras är ingen uppföljning, det är endast en redovisning av 
en mängd spretiga aktiviteter som olika nämnder gjort. Väldigt mycket med fokus på 
information och väldigt lite på faktiska åtgärder. Det krävs en bredare satsning och 
långsiktiga åtgärder där skolan involveras, sociala området, fritidsverksamheter och kultur. 
Vi anser att handlingsplanen för det drogförebyggande arbetet måste utvecklas och 
innehålla mätbara mål över de resultat som det drogförebyggande arbetet ger.  
Nacka kommun behöver också undersöka orsakerna till droganvändningen närmare och 
varför den är så hög bland ungdomar i Nacka. Åtgärder och långsiktigt arbete för att 
komma tillrätta med drogproblematiken i Nacka borde vara en av de mest prioriterade 
uppgifterna. Drogerna drabbar enskilda människor som riskerar få sina liv förstörda, men 
det drabbar också anhöriga. Hela samhället påverkas genom ökade kostnader för mänskligt 
lidande. Det finns också en stark koppling mellan droger och ökad kriminalitet. Droger är 
kriminalitetens bästa vän. Låt oss gemensamt över de politiska gränserna enas om att 
prioritera kampen mot drogerna i Nacka. Att vända utvecklingen är ingenting som är 
snabbt gjort och just därför finns det ingen tid att vänta längre. Vi skulle gärna vilja se att 
det drogförebyggande arbetet på skolorna startade i yngre år än idag.  
Man kan idag påträffa barn så inga som 11-12 år som är inblandade i försäljning av droger 
kring våra centrum. Äldre personer drar till sig yngre som dras in i en värld av droger och 
brott, vi ser det hända dagligen och här måste socialtjänsten i samverkan med polis och 
andra organisationer och myndigheter utveckla sitt arbete för att sätta stopp för detta i tid. 
Jag vet själv att man larmat om barn i tolvårsåldern som man sett hamna i dessa kretsar 
men där alltför lite hänt alltför sent vilket gjort att dessa barn börjat begå brott och hantera 
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droger på olika sätt. Nacka kan bättre än så här men det kräver att vi tänker om och 
prioriterar upp dessa frågor högre än de är idag. Inget barn eller ungdom ska gå under eller 
fara illa i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 97 KFKS 2019/1119 

Nulägesbeskrivning Vercity våren 2021 och vägen framåt 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen noterar informationen i tjänsteskrivelsen. 
 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram en projektplan med 
målsättning för Vercitys tre inriktningar samt en budget för fyra år. 
 

Ärende 
2014 fattade kommunstyrelsen i Nacka beslut om uppdraget att möjliggöra en 
internationell universitetsetablering i Nacka. Efter utredning och analys skapades Vercity – 
en galleria där en mångfald av nationella och internationella utbildningsaktörer ska kunna 
erbjuda högre utbildning. Vercitypiloten öppnade portarna den 23 mars 2018. 
Vercitypiloten var en plats för lärande i Nacka Forum där framtidens affärsmodeller för 
utbildning i samspel mellan flera olika aktörer utvecklas, lärmiljöer utforskas och kurser och 
utbildningar utvecklas. Vercitypiloten och lokalerna i Nacka Forum avvecklades under 
våren 2020. 
 
Därefter har arbetet inom ramen för Vercity fram tills nu riktats in på tre delområden; 
lärarutbildning, digitaliserat lärande och kompetensförsörjning. De lärdomar och 
erfarenheter som har skapats det senaste åren ligger till grund för föreslagen inriktning 
framåt. 
 
I inriktningarna framåt är följande framåtsyftande tre huvudspår identifierade inom Vercity. 
Det första huvudspåret handlar om etablering av högre utbildning. Ur renodlat 
etableringsperspektiv är högre utbildning generellt ett välkommet inslag vad gäller 
utveckling av kommersiellt innehåll i ett större sammanhållet fastighetsbestånd. Vi behöver 
strategiskt vidareutveckla och skapa ett mer strukturerat arbete för att tillsammans med 
olika aktörer fortsätta att stimulera sådana etableringar. Som exempel på en annan form av 
etablering av högre utbildning finns idag Välfärd skola som har ansökt om att starta 
Yrkeshögskola, kopplad till gymnasieskolan YBC i Sickla.  
 
Det andra huvudspåret handlar om digitalisering och Swedish Edtest, där man kommer att 
söka fortsatt finansiering för att fördjupa och bredda det arbete som har påbörjats efter att 
nuvarande finansiering löper ut den 12 maj 2022. Styrgruppen, där Nacka ingår, har också 
beslutat att inriktningen bör vara att överlämna projektledaransvaret till en koordinator 
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med ett nationellt uppdrag och med kapacitet att utveckla verksamheten och beforska den. 
Samtal och diskussioner pågår med sådana koordinatorsfunktioner.  
 
Det tredje huvudspåret handlar om att fortsätta kompetensförsörjningsspåret med att 
etablera ny lärarutbildning i Nacka, nationell och/eller internationell. Flera samtal med 
internationell anknytning pågår och behöver vidareutvecklas. Ett mer långtgående initiativ 
finns framtaget av Välfärd skola i samarbete med professor Tomas Kroksmark och skulle 
kunna komma igång redan under vårterminen 2022. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab samt 
utbildningsenheten, daterad den 18 maj 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab samt utbildningsenheten – och fann 
att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 98 KFKS 2020/953 

Ägandeskap av skulptur  
Ärende överlämnat av de kommunala revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen i tjänsteskrivelsen daterad den 20 maj 2021 och 
beslutar att redovisningen inte föranleder ytterligare åtgärder med anledning av de uppgifter 
som framkommit i ärendets utredning. 

Ärende 
En kommunmedborgare har kontaktat kommunen med ett påstående om att en mindre 
skulptur av Carl Milles, ”Gud Fader på himmelsbågen”, tillhör kommunen men att denna 
felaktigt finns i privat ägo hos en före detta förtroendevald i kommunen. Gåvan ska ha 
överlämnats vid en middag i samband med invigningen av Nacka strand 1995.  
 
Kommunens revisorer har överlämnat ärendet till kommunstyrelsen för vidare utredning 
och ärendet har utretts vidare av en extern revisionsbyrå. Av redovisningen framgår att det 
råder motstridiga uppgifter. Det kan även konstateras att det förflutit en lång tid sedan 
gåvan överlämnats vilket gör det problematiskt att utröna sakförhållandena och tillgång till 
nödvändig dokumentation i ärendet hos externa parter. Av den externa utredningen 
framgår att skulpturen utgörs av ett ringa värde. Mot bakgrund av ovan föreslås det att 
kommunstyrelsen rekommenderas att notera stadsledningskontorets redovisning och 
besluta att redovisningen inte föranleder ytterligare åtgärder. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 20 
maj 2021 
Bilaga 1 Skrivelse från kommunens revisorer den 20 oktober 2020 
Bilaga 2 PWC:s utredning och rekommendation 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Ärendet är ett av de tråkigare slaget och reser en del frågor som ännu inte fick något svar 
under sammanträdet i KSau. Det var 25 år sedan händelsen inträffade men även då var det 
mycket strikta regler för vad en politiker personligen kunde ta emot som gåva. Vad jag 
minns låg gränsen för mottagande av gåva kring ca 400 kr. Denna gåva överstiger den 
summan med råge. Därför är slutsatsen den att antingen vad dåvarande KSO inte 
närvarande i egenskap av just detta vid den representationsmiddag som hölls mellan 
intressenter vid detta tillfälle utan hade uttryckligen deklarerat att han var där i egenskap av 
medlem i en pensionsfond. Eller var han där i egenskap av just KSO och tog emot gåvan 
och ville behålla den själv utan att någon närvarande tjänsteperson upplyste honom om 
regler för mottagande av gåvor. Det innebär också att den person som gav gåvan var 
medveten om den roll som gällde alternativt ville lämna den till kommunen och ingen 
annan instans. Varför denna person skulle ha lämnat en gåva till en representant till en 
pensionsfond vid detta tillfälle verkar närmast besynnerligt. 
Det är också märkligt att revisionen i sammanhanget i det närmaste enbart konstaterar att 
det råder olika uppgifter och att det var så länge sedan händelsen inträffade. De borde 
åtminstone principiellt uttala sig om vikten av att inte riskera att hamna i ett mutförhållande 
och om vikten av ett aktivt korruptivt beteende. 
Slutligen reser detta lite solkiga ärende en fråga om vilken ordning och kontroll kommunen 
har på sina konstverk och gåvor och vilka anteckningar som görs och har gjorts över detta. 
Det är tyvärr känt att många konstverk försvinner från kommuner pga av dålig kontroll och 
förteckning över dessa. Nackalistan är fortsatt kritiska och frågande till hanteringen av 
ärendet och hoppas att dagens ordning och rutiner inte inbjuder till liknande händelser.” 
 
- - - - - 
  



 
45 (75) 

 1 juni 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 99 KFKS 2021/590 

Sommargåva till kommunens medarbetare 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  
  

1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunens medarbetare ska ges en sommargåva  
i form av en presentcheck om 500 kronor som tack för fina insatser under 
coronapandemin. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att kostnaden för sommargåvan tas ur 
kommunstyrelsens budget för oförutsedda behov.   

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad.  
 

Ärende 
Nacka kommun vill uppmärksamma alla de fantastiska insatser som kommunens medar-
betare har gjort under pandemin och ge en sommargåva i form av en presentcheck om 500 
kronor. Kommunens medarbetare kommer att kunna nyttja presentchecken hos det lokala 
näringslivet i Nacka på motsvarande sätt som i fjol. Sommargåvan förväntas därmed stödja 
det lokala näringslivet i kommunen. Kostnaden för gåvan, som föreslås finansieras ur 
kommunstyrelsen budget för oförutsedda behov, beräknas uppgå till 2,3 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 19 maj 2021 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson 
(NL), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt (KD), bifall till det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret– och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är väldigt positivt att vi på detta sätt kan visa vår uppskattning för 
de som arbetat hårt och slitigt under de senaste åren, många gånger med risk för den egna 
hälsan. Däremot så hade vi gärna sätt att man uppmärksammade de kommunalanställda 
med löner som bättre speglar deras viktiga arbete istället för engångsgåvor. 
 En fråga som dyker upp är dock hur finansieringen av detta sker, Vi tror inte det är möjligt 
att på det sätt som nu föreslås ersätta t.ex. anställda i kommunens skolor utan att också 
tillföra de friståendeskolorna ett likvärdigt belopp. Annars måste detta ses som en 
snedvridning av konkurens där privata aktörer måste använda skolpengen till personalvård 
medans kommunala skolor får pengar från kommunstyrelsen. Här vill vi att majoriteten 
tänker om. En annan fråga som jag tycker är olycklig är att man begrännsar de som får 
gåvan att endast handla hos Nackaföretag och på detta sätt så uppmuntrar kommunen 
andra kringliggande kommuner att göra det samma. Samtidigt som vi kämpar för en öppen 
inre marknad i EU så vill man alltså begränsa marknaden i länet vilket är djupt olyckligt. 
Nackalistan hade hellre sett att man uppmuntrade anställda i Stockholm att spendera sina 
sommargåvor på Yasuragi, Old smokehouse, eller Michells mode samtidigt som anställda i 
Nacka skulle kunna ges möjligheten att använda sin gåva som inträde på skansen. Att 
minska gränser för marknader vinner vi alla på det är jag övertygad om. ” 
 
- - - - - 
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§ 100 KFKS 2021/541 

Remiss – Skattelättnad för cykelförmån 
Yttrande till Finansdepartementet över promemoria Fi2021/01840 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att anta stadsledningskontorets förslag till yttrande enligt bilaga 
1 till stadskontorets tjänsteskrivelse daterad den 19 maj 2021. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått finansdepartementets promemoria Skattelättnad för cykelförmån 
för yttrande till regeringen under remisstiden och remissvaret ska ha inkommit till 
finansdepartementet senast den 28 juni 2021.På uppdrag av regeringen har 
finansdepartementet uppdraget att förslå åtgärder i skattereglerna för att underlätta för 
cykelpendling.  
 
I promemorian föreslås att förmån av att använda cykel som tillhandahålls av arbetsgivaren 
för privat bruk till viss del undantas från beskattning. Syftet med förslaget är att underlätta 
för cykelpendling. Skattelättnaden föreslås gälla vanliga trampcyklar och elcyklar som 
arbetsgivare tillhandahåller sina anställda, under förutsättning att förmånserbjudandet 
väsentligen riktar sig till hela den stadigvarande personalen på arbetsplatsen.  
 
Det lämnas två alternativa förslag på hur nivån på skattelättnaden ska bestämmas. Det ena 
alternativet innebär att förmån av cykel inte ska tas upp till beskattning till den del värdet av 
förmånen uppgår till högst 1 200 kronor per beskattningsår. Det andra alternativet innebär 
att till den del värdet av en cykelförmån uppgår till högst 5 000 kronor per beskattningsår 
ska endast 40 procent av förmånsvärdet tas upp till beskattning. 
 
Stadsledningskontoret är positiv till förslaget att införa skattelättnader för förmånscykel 
under förutsättning att regeringen kompenserar kommunerna för de minskade 
skatteintäkterna som förslagen innebär. Det bör ske genom, den s.k. finansieringsprincipen, 
vilket innebär att de generella bidragen ökar i motsvarande omfattning som skatteintäkterna 
minskar, så att det blir kostnadsneutralt för kommunerna. 
 
Syftet med skattelättnad av cykelförmån är att öka arbetspendling. Stadsledningskontorets 
uppfattning är att är främst elcykeln som är alternativet för att få de som idag pendlar med 
bil, att övergå till att cykelpendla till arbetet. Med detta som grund så förordas alternativ 2 
då det bedöms ge högre påverkan till cykelpendling. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 19 maj 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande  
Bilaga 2  Promemorian Skattelättnad för cykelförmån 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
- - - - - 
  



 
49 (75) 

 1 juni 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 101 KFKS 2021/477 

Remiss – Vem kan man lita på? Enkel och ändamålsenlig 
användning av betrodda tjänster i den offentliga 
förvaltningen (SOU 2021:9) 
Yttrande till Infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar förslag på yttrande 
enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 11 maj 2021. 

Ärende 
I delbetänkandet presenteras en kartläggning och analys av den offentliga förvaltningens 
behov av betrodda tjänster och vilka åtgärder som leder till en enklare och effektivare 
användning av dessa tjänster. En sådan åtgärd som föreslås är införandet av en nationell 
valideringstjänst för elektroniska signaturer, där författningsändringar i nuvarande 
lagstiftning föreslås. Utredningen föreslår även att det införas en utökad tillitsförteckning 
för betrodda tjänster för att möjliggöra kontroller av om tillhandahållare av betrodda 
tjänster. Utredningen lämnar även förslag på flertalet regeringsuppdrag till Post- och 
telestyrelsen, Myndigheten för digital förvaltning och Riksarkivet i syfte att samla, utöka 
och reformera stödet till den offentliga förvaltningen när det gäller användning av betrodda 
tjänster samt även gällande strategiskt deltagande i standardiseringsarbete på området. 
Utredningen har haft som deluppdrag att tydliggöra när offentlig sektor kan använda 
kvalificerade respektive avancerade elektroniska underskrifter. Resultatet av det 
genomförda kartläggningsarbetet kan nu ge såväl vägledning inför införande av 
elektroniska stämplar eller underskriftstjänster som inför utformning av teknikneutrala 
bestämmelser inom andra rättsområden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslienheten och 
digitaliseringsenheten, daterad den 11 maj 2021 
Bilaga 1 Utdrag från SOU 2021:7 – Sammanfattning och författningsförslag  
Bilaga 2 Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret samt juridik- och kanslienheten och digitaliseringsenheten– och fann 
att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 102 KFKS 2021/445 

Remiss – Deltagande på distans i styrelsesammanträden 
i samordningsförbund 
Yttrande till Socialdepartementet över promemoria S2019/03087 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget 
yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 17 maj 2021. 
 

Ärende 
I promemorian från Socialdepartementet föreslås en ändring i lagen (2003:1210) om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser. Det föreslås att det ska vara möjligt att 
hålla styrelsesammanträden inom ett samordningsförbund utan att alla ledamöter är fysiskt 
på plats genom att enskilda ledamöter beviljas deltagande i sammanträden på distans. Det 
innebär att lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser till stor del 
harmonieras med bestämmelser i kommunallagen i frågan om deltagande i 
styrelsesammanträden på distans. Bestämmelsen föreslås träda i kraft den 1 januari 2022. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 17 
maj 2021 
Bilaga 1 Promemorian ”Deltagande på distans i styrelsesammanträden i 

samordningsförbund”  
Bilaga 2 Förslag på yttrande  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 103 KFKS 2021/359 

Yttrande över promemoria ”Ett förbättrat 
genomförande av MKB-direktivet” 
Miljödepartementets promemoira M2021/00596  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar yttrande, angående Miljödepartementets remiss av promemorian 
Ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 
maj 2021. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått promemorian Ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet, 
med förslag till ändringar i miljöbalken och flera förordningar som berör tillstånds- och 
anmälningspliktiga miljöfarliga verksamheter, på remiss från Miljödepartementet. 
 
Ändringarna i miljöprövningsförordningen föreslås träda i kraft den 1 oktober 2021 och 
övriga ändringar den 1 juli 2022. Ändringarna är en anpassning av den svenska 
lagstiftningen så att den följer MKB-direktivet, vilket den inte gör idag. Ändringarna 
innebär att betydande miljöpåverkan ska bedömas på ett tydligt sätt, som allmänheten får 
insyn i och kan överklaga. Förslaget innebär även att några verksamheter som idag inte 
måste anmälas blir anmälningspliktiga, samt ändringar i hur snart efter en anmälan som en 
anmälningspliktig verksamhet får starta. De verksamheter som blir anmälningspliktiga är 
täkter för husbehov, anläggningar för eldning av rent trä och liknande avfall, återvinning av 
avfall för anläggningsändamål (utfyllnad) oavsett föroreningsgrad, samt deponering av 
muddermassor oavsett föroreningsgrad. 
 
Nacka kommun påverkas främst av förslaget att all återanvändning av avfall för 
anläggningsändamål (utfyllnad med massor som klassas som avfall), samt all bearbetning 
och sortering av icke-farligt avfall, behöver anmälas och få beslut om betydande 
miljöpåverkan. För dessa verksamhetstyper innebär förslaget att det behövs mer underlag i 
anmälan och en extra beslutspunkt om betydande miljöpåverkan, som ska anslås för 
allmänheten. I och med att många frågor som rör återanvändning av massor idag kan lösas 
med en platsspecifik bedömning, där återanvändning med minimal risk inte behöver 
anmälas, så innebär förslaget betydligt mer administration än idag, utan att det tillför någon 
vinst för miljön. Däremot innebär det större kostnader för verksamhetens förberedelser 
och längre handläggningstid, vilket påverkar kostnaderna i byggprojekt. Det innebär även 
ett större behov av tillsynsresurser, för att handlägga anmälningar. 
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Utöver avfallsfrågan så innebär förslaget att en reglering av hur anmälningsärenden ska 
hanteras, vilket i viss mån är ett stöd men som även minskar möjligheten att anpassa 
handläggningen efter platsspecifika förhållanden. Det tillkommer även kommunicering till 
allmänheten, vilket ger mer insyn i handläggningen men tar mer tid. Remissen bedömer att 
det även kommer att leda till fler överklaganden. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 19 maj 2021 (§ 109) 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten, daterad den 5 maj 2021 
Bilaga 1 miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande  
Bilaga 2 Promemoria, Ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
”Yttrandet klargör inte på vilket sätt som Nacka inte förväntar sig en god miljönytta genom 
mkb-direktivet. Nackalistan ställde sig frågande till det och tror att riksintresset och 
miljönyttan på sikt kan överväga och medföra en förbättring.” 
 
- - - - - 
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§ 104 KFKS 2021/539 

Remiss – Bättre möjligheter för elever att nå 
kunskapskraven SOU 2021:11 
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut 
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med 1 till tjänsteskrivelse daterad den 
27 maj 2021. 
 

Ärende 
Den statliga offentliga utredningen Bättre möjligheter för elever att nå kunskapskraven 
(SOU 2021:11) lämnar förslag inom elevhälsans och särskolans område i syfte att förbättra 
elevers möjlighet att nå kunskapskraven och tillräckliga kunskaper för att klara framtida 
studier och arbetsliv. Nacka kommun är inte remissinstans men har valt att inkomma med 
synpunkter på förslagen i utredningen. Förslag på yttrande har beretts i 
utbildningsnämnden. Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där kommunens samlade 
synpunkter lämnas. 
 
I förslaget till yttrande bedöms till övergripande del att utredningens förslag kan bidra 
positivt till högre kvalitet och måluppfyllelse. Detaljreglering av tillgång till olika 
personalkategorier bedöms dock vara problematiskt på flertalet sätt och därmed inte uppnå 
det önskade syftet. Bland annat försvåras anpassning av resurser efter elevers behov och 
lokala förutsättningar och ansvar särskiljs från befogenheter.   
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 27 
maj 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Utredningens sammanfattning (sid 21-39 i SOU 2021:11) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 11 maj 2021 § 37 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), på följande 
ändring: Att stycke 3 och 4 under rubriken "Utredningens förslag om en lägstanivå för 
tillgång till elevhälsans professioner" ska lyda: 
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"Även förslaget att reglera en numerär lägstanivå av elevhälsans professioner tillstyrks. 
Tillgång till elevhälsans olika professioner är mycket viktigt för att öka elevers trygghet och 
välmående. I den skattefinansierade välfärden måste det offentliga kunna ställa krav på 
tillgång och kvalitet på olika punkter, och god tillgång till elevhälsan är en sådan. Det ska 
inte vara möjligt för skolaktörer, oavsett huvudman, att göra större vinst genom att dra ner 
på elevhälsan. 
 
Nacka Kommun anser dock att ett införande av denna typ av reglering måste beredas 
noggrant för att verkligen ge eftersträvad effekt. Att rakt av införa en reglering på 
huvudmannanivå riskerar att slå mot mindre huvudmän som inte har samma möjlighet att 
dela personal mellan skolor, exempelvis föräldrakooperativ. Även den geografiska aspekten 
behöver vägas in så att huvudmän inte kan koncentrera personal till vissa enheter eller 
kommuner, utan att för den skull hindra i synnerhet mindre huvudmän ifrån att fördela 
personal så effektivt som möjligt. Då ett införande av denna reglering skulle innebära ökade 
kostnader så vill Nacka Kommun poängtera vikten av att finansieringsprincipen 
upprätthålls." 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi anser att det liggande förslaget till beslut i stora drag har landat rätt i förhållande till 
utredningen och stöttar det förutom på en punkt. En numerär reglering av lägstanivåer i 
elevhälsan må vara ett trubbigt verktyg, men vi anser att det är ett steg i rätt riktning för att 
säkra alla elevers tillgång till denna viktiga funktion för att på sikt öka elevers trygghet, 
välmående och i förlängningen öka måluppfyllelsen. Förslaget behöver självklart ses över 
och kan behöva kompletteras i syfte att passa alla driftsformer och olika huvudmän så att 
det fungerar för såväl större och mindre kommuner samt större och mindre enskilda 
huvudmän. Inte minst måste förslaget anpassas så att mindre huvudmän, såsom 
föräldrakooperativ eller andra enskilda huvudmän med bara en eller ett par enheter. 
Dessutom måste olika typer av metoder för att komma runt regleringen täppas igen. 
Självklart ska inte någon av Nackas privata skolaktörer kunna möta kravet på 
huvudmannanivå genom att anställa mer personal till elevhälsan på sina skolor i andra 
kommuner.  
Detta är ett bra första steg för att öka tillgången till personal, men mer måste göras. Vi 
anser att Nacka bör gå ännu längre och ytterligare höja ambitionsnivån för elevhälsan. Vi 
har i vårt budgetförslag för 2021 avsatt ytterligare tre miljoner mer än majoriteten till just 
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elevhälsan, något som ska växa kommande år upp till sju miljoner 2023. Vi har även 
föreslagit en reformerad finansieringsmodell med uppdelning av skolpengen där flera delar 
lyfts ut så att en pedagogisk check bildas. Utöver exempel såsom hyreskostnader och 
administrativa kostnader så är just kostnader för elevhälsan något vi anser ska lyftas ut ur 
checken i syfte att säkra att resurser ska kunna säkras till detta ändamål.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas yrkande och anser att en numerär reglering 
av lägstanivåer i elevhälsan är ett steg i rätt riktning för att säkra alla elevers tillgång till 
denna viktiga funktion för att på sikt öka elevers trygghet, välmående och i förlängningen 
öka måluppfyllelsen. Förslaget behöver självklart anpassas så att det fungerar även för 
mindre enheter och föräldrakooperativ men vi anser att detta är möjligt. Elevhälsan är en 
väldigt viktig del och vi skulle gärna vilja se större satsningar på det och att man höjer 
ambitionsnivån.” 
 
- - - - - 
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§ 105 KFKS 2021/430 

Remiss – Strategi för främjande av psykisk hälsa och 
välbefinnande samt förebyggande av psykisk ohälsa 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande 
enligt bilaga 5 till tjänsteskrivelse daterad den 18 maj 2021. 
 

Ärende 
Region Stockholm har remitterat ”Strategi för främjande av psykisk hälsa och 
välbefinnande samt förebyggande av psykisk ohälsa” till Nacka kommun. Strategins målbild 
är att Region Stockholms nämnder och bolag ska erbjuda bästa möjliga samt jämlika 
förutsättningar för att barn, unga, vuxna och äldre i Stockholmsregionen ska kunna 
upprätthålla och utveckla sin psykiska hälsa och sitt välbefinnande i olika vardagsmiljöer. 
Strategin vilar på Region Stockholms gemensamma värderingar och står i nära samspel med 
relevanta styrande dokument. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
maj 2021 
Bilaga 1 Strategi ”Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande samt 

förebyggande av psykisk ohälsa 2022-2030” 
Bilaga 2 Tjänsteutlåtande ”Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande 

samt förebyggande av psykisk ohälsa”, Region Stockholm.  
Bilaga 3 Protokollsutdrag från socialnämnden (inklusive tjänsteskrivelse) 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från äldrenämnden (inklusive tjänsteskrivelse) 
Bilaga 5 Förslag på yttrande 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 106 KFKS 2021/438 

Remiss – Folkhälsopolicy, God hälsa och minskade 
hälsoklyftor i befolkningen 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande 
enligt bilaga 6 till tjänsteskrivelsen daterad den 17 maj 2021. 
 

Ärende 
Hälso- och sjukvårdsnämnden i Region Stockholm har i budget 2020 och 2021 uppdragits 
att ta fram en ny folkhälsopolicy för beslut i regionfullmäktige 2021. Policyn ska ta vid efter 
den nuvarande Policy för folkhälsa 2017-2021. Den föreslagna folkhälsopolicyn anger 
styrande principer för Region Stockholms samlade arbete för god hälsa och minskade 
hälsoklyftor i befolkningen. Policyn syftar till att, tillsammans med en i budget fastställd 
indikator om folkhälsokonsekvensanalyser, utgöra en plattform för samlad styrning, 
uppföljning och vidareutveckling av Region Stockholms folkhälsoarbete. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 17 
maj 2021 
Bilaga 1 Remiss ”Folkhälsopolicy – God hälsa och minskade hälsoklyftor i 

befolkningen” 
Bilaga 2 Tjänsteutlåtande ”Folkhälsopolicy – God hälsa och minskade hälsoklyftor i 

befolkningen”, Hälso-och sjukvårdsnämnden i Region Stockholm 
Bilaga 3  Protokollsutdrag från socialnämnden den 27 april 2021, inklusive 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 4  Protokollsutdrag från äldrenämnden den 28 april 2021, inklusive 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 5 Ordförandebeslut från fritidsnämnden, daterad den 11 maj 2021, inklusive 

tjänsteskrivelse och yttrande 
Bilaga 6  Förslag till yttrande  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Nacka kommun fick nyligen möjlighet att lämna remissvar på regionens förslag till 
Tillväxt- och näringslivsstrategi. Avsaknaden av strategier för att näringslivet i 
stockholmsregionen ska bidra till ökad social och ekologisk jämlikhet pekar på att man i 
regionen inte praktiserar det som är väl känt och som också finns med i denna 
folkhälsopolicy, att folkhälsan beror på så många strukturella förutsättningar. Det är bra 
med en folkhälsopolicy som ändå tar upp det. Men det är i arbetet med regional planering 
som man skulle behöva lyfta att de sociala och ekologiska hållbarhetsmålen måste 
jämställas med de ekonomiska hållbarhetsmålen.” 
 
- - - - - 
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§ 107 KFKS 2021/57 

Överenskommelse – om samverkan vid uppsökande 
verksamhet och nödvändig tandvård 
Rekommendation från Storsthlm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar överenskommelsen om samverkan vid uppsökande verksamhet 
och nödvändig tandvård mellan Region Stockholm och kommunerna i Stockholms län. 
 

Ärende 
Överenskommelsen avser samverkan vid uppsökande verksamhet och nödvändig tandvård 
mellan Region Stockholm och kommunerna i Stockholms län. Målgruppen omfattar 
personer med varaktigt behov av omfattande vård- och omsorgsinsatser och personer som 
omfattas av lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Uppsökande 
verksamhet innebär att målgruppen erbjuds en kostnadsfri munhälsobedömning årligen 
samt nödvändig tandvård till samma avgift som öppen hälso- och sjukvård. Personalen 
som arbetar med målgruppen erhåller en kostnadsfri utbildning i munhälsovård. Syftet med 
den reviderade överenskommelsen är att förtydliga parternas ansvar. Revideringen har inte 
lett till någon betydande förändring från den tidigare överenskommelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten, daterad den 10 maj 2021 
Bilaga 1 Överenskommelse munhälsovård 
Bilaga 2 Rekommendation munhälsovård 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från socialnämnden den 27 april 2021 § 41 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 28 april 2021 § 33 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och äldreenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 108 KFKS 2020/1206 

Politikerinitiativ – Utred felaktig covid-vård 
Politikerinitiativ den 21 december 2020 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar att det gjorts en genomgång av de samarbeten kommunen har 
med Familjeläkarna i Saltsjöbaden AB och menar att samarbetet fungerat bra både före och 
under pandemin och har inte registrerat några avvikelser vad gäller omvårdnad eller 
patientsäkerhet som kan relateras till Familjeläkarna. Politikerinitiativet är därmed 
färdigbehandlat. 
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar (S) har lämnat ett politikerinitiativ där det förslås att kommunen ska 
se över de fall där läkarföretaget Familjeläkarna i Saltsjöbaden AB (Familjeläkarna)har 
anlitats inom ramen för kommunens verksamhet, för att se om tvivelaktigheter i covid-19-
vården har inträffat där samt se över rutinerna för alla vårdbolag som anlitas av kommunen 
för att undvika att liknande händer igen. 
 
Kommunen har sedan länge en god samverkan med Familjeläkarna kring vård och omsorg 
för de boende. Det finns väl upparbetade rutiner kring kontakter, uppföljningar av ärenden 
och avvikelsehantering. Berörd verksamhet Välfärd samhällsservice anser att samverkan 
med Familjeläkarna fungerat bra både före och under pandemin. Verksamheten har inte 
heller registrerat några avvikelser vad gäller omvårdnad eller patientsäkerhet som kan 
relateras till Familjeläkarna. Sammantaget bedöms det inte föreligga någon anledning att 
exkludera dem från att erbjuda tjänster till produktionsområdet och dess kunder i 
framtiden inom ramarna för de lagar och regler som gäller för upphandlingar och utförande 
av sådana tjänster. Tjänster inom vård och omsorg tillhandahålls genom kundval eller 
upphandlingar och följer de kvalitetskrav som kommunen och andra tillsynsmyndigheter 
ställer. Nacka kommun ställer höga krav inom ramen för auktorisationer och 
upphandlingar och följer regelbundet upp kvaliteten. Nacka kommun har i och med detta 
goda rutiner för att hantera eventuella brister som uppkommer inom vård och omsorg. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 19 maj 2021 
Bilaga 1 Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”I vårt politikerinitiativ ville vi att Nacka kommun skulle utreda huruvida den verksamhet 
som det aktuella bolaget lidit av de brister som rapporterats om när det gäller bolaget. Vid 
skrivande stund hade IVO funnit följande brister. Från IVO Beslut 2020-12-09 Dnr 3.5.1-
30477/2020-9: 

• Äldre som bor på särskilt boende och deras närstående har inte fått information 
och gjorts delaktiga vad gäller vård och behandling vid misstänkt eller konstaterad 
covid-19. 

• Ställningstagande om och genomförande av vård i livets slutskede har inte skett i 
enlighet med gällande regelverk under covid-19 pandemin för äldre som bor på 
särskilt boende. 

• Det går inte att följa vården och behandlingen till äldre som bor på särskilt boende 
som haft misstänkt eller konstaterad smitta av covid-19 pga. brister i primärvårdens 
patientjournaler. 

Det var med anledning av detta som vi ville att Nacka skyndsamt ska se över eventuella 
brister inom bolagets verksamhet som drivits inom ramen för Nacka kommun. 
Två månader efter inlämnat initiativ från oss konstaterade IVO att det inte fanns skäl att 
pricka bolaget. Vi konstaterar att vårt initiativ har lett till att även Nacka drivit en sådan 
utredning och kommit fram till samma slutsats. Det är glädjande och vi är glada över att 
vårt initiativ kunde bidra till att säkra kvaliteten för våra invånare.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är väldigt viktigt att vi noga utreder och analyserar hur covid vården 
fungerade, inte minst på särskilda boenden i Nacka. Det är viktigt att identifiera vad vi gjort 
bra och vad vi misslyckats med, hur så mycket smitta kunde komma in på våra särskilda 
boenden och varför så många avled. Vi måste våga ta tag i detta för att kunna förbättra oss 
och våra rutiner, tyvärr så saknar vi en självkritisk blick på vår egen verksamhet utan 
mycket fokus läggs på fel som andra myndigheter, kommuner eller regionen gjort istället 
för att fokusera på vad vi kunde gjort bättre. Vi måste lära oss så att vi är bättre förberedda 
nästa gång detta händer.” 
 
- - - - - 
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§ 109 KFKS 2020/946 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030  
Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger att Nacka 
helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i möjligaste 
mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot 
fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som ligger i 
linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad 
 

Ärende 
En motion inkom den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) som föreslår 
att kommunen ställer om sin fordonsflotta till att bli fossilfri till 2030. För att kunna nå en 
fossilfri fordonsflotta till 2030 föreslår motionärerna även att kommunen ställer krav i 
kommande upphandlingar att fossilfritt bränsle ska användas i personbilar som används i 
den kommunalt finansierade verksamheten. 
 
Natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har berett motionen och 
lämnat synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Nämnden och utskottet redovisar exempel 
på vad som görs för att nå målet om en fossilfri fordonsflotta redan 2025. De redovisar 
också vilka svårigheter som finns utifrån kostnader och utveckling av fossilfria fordonsslag.  
 
Motionens förslag går i linje med verksamheternas mål och utveckling. I kommunens mål 
och budget är en av de politiska inriktningarna en miljösmart kommun. Den politiska 
inriktningen fungerar som ett riktmärke för kommunens samlade klimatarbete vilket styr 
den kommunala organisationens och de kommunägda bolagens verksamhet. Ett av målen 
under ”miljösmart kommun” är ett helt fossilfritt samhälle. För kommunen innebär det 
bland annat att kommunens fordon i möjligaste mån ska vara el- eller hybridbilar. I den 
senaste revideringen av miljöprogrammet beslutades ett mål om att 100 procent av 
kommunens fordon, med vissa undantag, ska kunna drivas med förnybart bränsle redan till 
2025. Möjligheterna att realisera en fossilfri fordonsflotta beror samtidigt på hur den 
tekniska utvecklingen fortskrider. Vad gäller vissa av kommunens fordon, såsom 
arbetsmaskiner och specialfordon, är marknaden begränsad och det finns idag få fordon 
som drivs med andra drivmedel än fossila. Här kan dock noteras att Nacka har gått med i 
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projektet Fossilfritt 2030, där flera kommuner och regioner samverkar i syfte att driva 
utvecklingen och tillverkningen av arbetsmaskiner för minskat koldioxidutsläpp. 
 
I förslag till beslut från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten föreslogs att 
kommunfullmäktige noterar att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot en fossilfri 
fordonsflotta och att det redan pågår ett arbete som ligger i linje med förslagen i motionen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 1 juni 2021 att föreslå 
följande; att kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger 
att Nacka helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i 
möjligaste mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som 
styr mot fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som 
ligger i linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. ” 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 6 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 

inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 23 mars 2021 inkl 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) bifall till följande 
ändringsförslag:  
”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger att Nacka 
helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i möjligaste 
mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot 
fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som ligger i 
linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. ” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde ändringsförslaget mot bifall till motionens förslag och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med ändringsförslaget.   
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna, och ingav 
följande:  
” Vi yrkar för att motionen ska bifallas då vi ser det som ett fullt rimligt antagande och inte 
anser att kommunen gör tillräckligt ännu. 
I tjänsteskrivelsen så nämns det att flera typer av fordon som inte går att köra med någon 
annat än fossila drivmedel. Detta är vi fullt medvetna om och det är därför första att-satsen 
benämner att kommunen ska verka för en fossilfri flotta. 
Av vikt kan vara att i Sundbyberg har nyligen en väldigt liknande motion bifallits. Det är 
inte så att Sundbyberg och Nacka har två olika marknader att inhandla maskiner ifrån, utan 
här blir det vilken tyngd man lägger i begreppet “verka för”. 
Sist vill vi också nämna att många av de fordon som inte finns i fossilfria alternativt handlas 
upp med tredje part och blir inte en del av kommunens fordonsflotta. Problematiken kring 
de blir alltså i vår synpunkt låg.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att motionen pekar på en omställning som är viktig att kommunen gör. 
Eftersom en stor del av den kommunala verksamheten utförs av privata bolag tycker vi 
också att det är viktigt att kommunen inleder en dialog om omställning även där och att 
man på olika sätt stimulerar en omställning även där så att all kommunfinansierad 
verksamhet bedrivs så klimatneutralt som möjligt redan 2030.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 110 KFKS 2020/949 

Motion – Åtgärder för ökat valdeltagande 
Motion den 12 oktober 2020 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår och planeras flera aktiviteter i kommunen som 
uppfyller delar av intentionerna i motionen.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att förslagen om att utse valinformatörer, valmobilisatörer 
eller samhällsinformatörer avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge val- och demokratinämnden i 
uppdrag att genomföra åtgärder för ett ökat och mer jämlikt valdeltagande inför de 
allmänna valen 2022. Val- och demokratinämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån sitt ansvarsområde.  
 
Val- och demokratinämnden ansvarar för att förmedla tydlig och korrekt information om 
valet och att möjliggöra för röstberättigade att rösta på ett enkelt, tillgängligt och rättssäkert 
sätt. I nämndens uppdrag ligger även att bevaka, utveckla och fördjupa de demokratiska 
processerna och nämnden genomför flera aktiviteter för att åstadkomma detta. Flera av 
åtgärderna som föreslås i Vänsterpartiets motion ligger därmed i linje med nämndens 
uppdrag och pågående arbete. Ansvaret för att motivera människor att rösta ligger däremot 
på de politiska partierna. Därför bör förslagen om att utse valinformatörer, valmobilisatörer 
eller samhällsinformatörer avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 21 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 8 februari 2021 inkl 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
motionens förslag. 
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret och 
juridik- och kanslienheten. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mikael Carlssons yrkande mot yrkandet om bifall till utsända förslaget 
från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, och fann att arbetsutskottet 
hade beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och 
kanslienheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan stöder motionen som ett led i ett ökat samhällsengagemang och förbättrad 
lokal demokrati. Undersökningar visar att just kunskapen om den kommunala politiken och 
demokratin behöver förbättras. Många statsvetare vill, liksom Nackalistan som har 
motionerat om detta, att en särskild valdag borde införas för att skilja valet till riksdagen 
från valet till kommunen. Alla vägar för att förbättra och nå ut med information som leder 
till ett ökat valdeltagande är av godo. Det kan inte bara vara en angelägenhet för enskilda 
partier som ofta gör sitt för att med frivilliga insatser nå ut med sitt valbudskap. Någon 
instans behöver.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Vänsterpartiet tackar för det svar som VDN gett för motionen och vill passa på att säga 
att vi tycker att det är ett stort steg framåt med nämndens utökade ansvarsområde, 
demokrati. Vi tycker att nämnden har initierat viktiga aktiviteter och ser fram emot att se 
vilken effekt de har på ökat valdeltagande.  
Dock är vi inte överens om VDNs bedömning av vårt förslag om valinformatörer eller 
valmobilisatörer. Vi har sett andra kommuner som arbetat med det, bland annat 
Stockholms stad. Där anser vi att man har kunnat hålla den rågång mellan partiernas 
mobilisering av sina egna väljarbaser och att staden tagit ansvar för att få en generell ökning 
av valdeltagandet. Vi tycker inte att det är tillfredställande att en kommun som säger sig ha 
jämlikhet som mål inte också gör riktade insatser där vi ser att valdeltagandet är särskilt lågt. 
Vi tycker att vi borde ha som målsättning att minska gapet mellan valkretsar som Lännersta 
N med 93% och Fisksätra N med 56% valdeltagande, och det genom att satsa på att öka 
valdeltagandet i Fisksätra N.” 
 
- - - - -  
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§ 111 KFKS 2020/1055 

Motion – Kommunövergripande plan för att motverka 
hemlöshet  
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår föreslagen i motionen eftersom ett aktivt arbete för att 
motverka hemlöshet redan pågår. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Av den hemlöshetskartläggning som genomfördes 2019 framgår att det fanns 507 personer 
i hemlöshet i Nacka. Utifrån kartläggningen föreslår representanter från Vänsterpartiet i sin 
motion att Nacka kommun upprättar en kommunal övergripande handlingsplan för att 
motverka hemlöshet i kommunen. 
 
Ärendet har remitterats till socialnämnden samt arbets- och företagsnämnden och har 
beretts utifrån respektive nämnds ansvarsområde. Av nämndernas utredningar framgår att 
den gemensamma bedömningen är att det inte finns behov av en kommunövergripande 
handlingsplan för att motverka hemlöshet. En kommun har inte någon allmän skyldighet 
att ordna bostad åt invånarna, men kommunen har det yttersta ansvaret för att de som bor 
och vistas i kommunen får det stöd och den hjälp som de behöver samt att 
kommuninvånarna tillförsäkras en skälig levnadsnivå. Kommunen erbjuder därför bland 
annat stödinsatser till personer med särskilda svårigheter som saknar egen bostad samt 
bedriver ett arbete för att motverka hemlöshet till alla invånare. Med hänvisning till att det 
redan pågår ett aktivt arbete i kommunen för att motverka hemlöshet är den samlade 
bedömningen att förslagen i motionen bör avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 7 april 2021 
Bilaga 1 Motion - Kommunövergripande plan för att motverka hemlöshet, den 16 

november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 27 april, 2021, § 42 
Bilaga 3  Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 april, 2021, § 20 
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Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunnel Nyman Gräffs yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och omsorgsenheten, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och omsorgsenheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Motionens förslag är i korthet att kommunen upprättar en handlingsplan med målet att 
ingen nackabo ska behöva leva i hemlöshet och att stödet till hemlösa nackabor ska 
anpassas efter rådande situation. Det kan tyckas rimligt eller orimligt, beroende på vars och 
ens subjektiva uppfattning om vad en kommun bör eller kan göra.  
Nackalistan ställer sig dock frågande till en mening i tjänsteskrivelsen: Kommunen har inte 
en skyldighet att förmedla bostäder åt medborgarna. Är nyckelordet ”förmedla”?  
I lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar framgår nämligen att kommunerna 
har huvudansvaret för bostadsförsörjningen.  
I Länsstyrelsens yttrande över förslag till riktlinjer för bostadsförsörjning i Nacka kommun 
finns just en anmärkning på att kommunen behöver förtydliga hur man arbetar för att 
förebygga vräkningar och underlätta inträdet på bostadsmarknaden för hemlösa.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Vänsterpartiet har i sin motion yrkat på att Nacka kommun skall upprätta en 
kommunövergripande handlingsplan med en 0-vision som mål, dvs ingen Nacka 
medborgare ska behöva leva i hemlöshet. Motionen innehåller även yrkanden med krav på 
årlig uppföljning och kartläggning som grund för årlig utvärdering av stödet till de hemlösa. 
I den hemlöshetskartläggning som Nacka genomförde 2019 framkom det att det fanns 507 
personer som definierades som hemlösa utifrån Socialstyrelsens fyra olika kriterier. 
Huruvida detta är en ”verklig” bild är svårt att ge ett korrekt svar på, men med erfarenhet 
från andra motsvarande kartläggningar så kan man nog anta att antalet hemlösa är fler än 
vad som framkommer i kartläggningen.  
I den tj.skrivelse (Dnr SOCN/360) motiverar förvaltningen sitt förslag till avslag med bl.a. 
att ”Kommunen inte har någon allmän skyldighet att ordna bostad åt invånarna, men 
kommunen har det yttersta ansvaret för de som bor och vistas i kommunen får det stöd 
och den hjälp som de behöver…”. Vidare skriver förvaltningen att Nacka kommun idag 
erbjuder olika stödinsatser till personer med särskilda svårigheter som saknar egen bostad 
samt att man bedriver ett arbete för att motverka hemlöshet till alla invånare. Man nämner 
ett antal olika stödinsatser som kommunen gör för att motverka hemlöshet vilket 
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naturligtvis är viktigt och bra. Dock utan att man anger något ”tröskelvärde”, dvs i vilket 
skede som hen kan förvänta sig att få hjälp.  
I Nacka Värmdö posten nr 17, 27 april 2021 framgår det att Nacka avstår från att utnyttja 
en option avseende möjlighet att hyra bostäder på Telegrafberget för sociala ändamål. 
Uppenbarligen har Nacka kommun gjort bedömningen att man inte behöver fler bostäder 
för sociala ändamål trotts att det enl ovan finns en kartläggning som visar på att det finns 
hemlösa i Nacka. Under 2020 har Nacka dessutom avslutat ett antal sociala kontrakt vilket 
samtaget ger vid handen att man verkar mer intresserad att hemlösa söker hjälp i andra 
kommuner än i Nacka. I förvaltningssvar tar man även upp insatsen ”bostad först” vilket är 
en insats som bygger på att det finns tillgängliga bostäder i andra kommuner än Nacka, då 
denna form av stöd inte tillgodoses av privatvärdar, p g a att Nacka har sålt sitt tidigare 
kommunala bostadsföretag samt gjort sig av med sin kommunala bostadsförmedling.  
I tidningsartiklar i rikstäckande massmedia har det framkommit att situationen för hemlösa 
har förvärrats på olika sätt under den rådande pandemin. Våld i nära relationer leder oftast 
till att den utsatta partnern tvingas fly från förövare och sitt hem och blir då i praktiken 
hemlös. Men om kommunen har en ”hög” tröskel för att kunna få hjälp med ett annat 
boende så kan det leda till det motsatta, dvs att hen försöker att ”stå ut” i en våldsutsatt 
situation för att hen saknar tron på att kunna få hjälp med ett annat boende . 
I vår motion finns inga nya krav på insatser men däremot att det skall upprättas en 
kommunövergripande handlingsplan med en 0 – vision som mål, dvs att det i Nacka inte 
skall finnas några personer som lever i hemlöshet. Vårt motionsförslag tar inte bort 
individens eget ansvar, men vår utgångspunkt handlar om människor som av olika orsaker 
saknar egna resurser till en förändring eller befinner sig ett akut utsatt läge. Nacka kommun 
har, enl vår uppfattning, skapat en kommunal ”stuprörsorganisation” där personer i 
hemlöshet med behov av olika hjälpinsatser riskerar att gå vilse i en ”kommunal djungel” 
eller att hamna mellan stolarna bl.a beroende på bristande kommunikation mellan olika 
förvaltningar i kommunen. 
Genom att upprätta en handlingsplan som berör alla förvaltningar som på något sätt 
kommer i kontakt med personer som lever i hemlöshet så menar vi att detta skapar bättre 
förutsättningar för att ge dessa personer en bättre och tryggare livssituation och möjlighet 
att kunna få leva ett liv utan att ständigt behöva oroa sig för var man ska kunna sova, bli 
utsatt för våld och övergrepp, att kunna upprätta kontakter med närstående om sådana 
finns eller en nära vän. Handlingsplanen skall innehålla riktlinjer och tydliga planer för att 
komma till rätta med hemlösheten på gruppnivå. På individnivå skall en motsvarande SIP 
planering finnas avseende hemlöshetsfrågan.” 
 
- - - - - 
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§ 112 KFKS 2021/161 

Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen kan med detta anses färdigbehandlad. 
 

Ärende 
En motion inkom den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S), vilka föreslår att 
kommunen vidtar åtgärder för att komma tillrätta med bilbränder och andra oroligheter, 
såsom att avsätta medel för ökade trygghetsinsatser. Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har 
berett motionen och lämnat synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i mål och budget för 2018 om att införa det så kallade 
trygghetspaketet och denna satsning har fortsatt även efterföljande och innevarande år.  
Hittills har trygghetspaketets insatser omfattat bland annat en utökning av 
ungdomsverksamheten/Polarna, stöd till nattvandrargrupper, trygghetsvärdar i lokala 
centrum, utplacering av kameror, väktarinsatser samt anordnande av trygghetsvandringar 
där man identifierar otrygga platser och åtgärdar dessa. Brottsförebyggande rådet arbetar 
också med företrädare för lokalsamhället – såsom polis, föreningar och fastighetsägare – 
via fyra lokala trygghetsråd (TRÅ). Med ledning av rådens möten tas de initiativ som 
behövs. Som exempel kan nämnas att extra väktarinsatser och extra närvaro av 
ungdomsverksamheten (Polarna) sattes in på Henriksdalsberget i samband med 
oroligheterna i början av året. 
 
Vidare beslutade kommunfullmäktige i mål och budget 2021-2023 om så kallade 
framtidsfonder, vilka ska kunna användas för strategiska insatser utöver nämndernas 
budgetar. Ett exempel på hur dessa medel ska användas är till brottsförebyggande insatser 
för att öka tryggheten i samhället. 
 
Mot bakgrund av det som beskrivits ovan finns redan fungerande rutiner och 
samarbetsforum motsvarande det som föreslås i motionen. Vidare finns genom ordinarie 
budget, trygghetspaketet och framtidsfonderna medel för det brottsförebyggande arbetet. 
Motionen kan med detta anses färdigbehandlad.   
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådet den 28 april 2021, § 3, inkl 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”I svaret till motionen så hänvisas det bl.a till de så kallade framtidsfonder, vilka ska kunna 
användas för strategiska insatser utöver nämndernas budgetar. Ett exempel på hur dessa 
medel ska användas är till brottsförebyggande insatser för att öka tryggheten i samhället. 
Tyvärr så är det ju så att ingen ansökan om att göra något för att öka tryggheten i samhället 
kom in och sålunda kan inga pengar ur fonden betalas ut. Vi måste se och erkänna att vi 
har ett stort problem med otrygghet i kommunen och det krävs krafttag för att ändra detta. 
Bilbränder, mopedstölder, skadegörelse och hot får vi aldrig acceptera utan här behöver vi 
skjuta till resurser och förbättra våra arbetssätt.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 113 KFKS 2021/167 

Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier  
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen kommer att informera om fyrverkerier på 
hemsidan, samt att ansvaret för tillsyn av försäljning av fyrverkerier ligger på Södertörns 
brandförsvarsförbund. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Sverigedemokraterna har inkommit med förslag på hur försäljning och användning av 
fyrverkeri kan förbättras genom information och uppföljning. 
I samband med nyårsfirandet kommer kommunen att informera allmänheten på hemsidan 
samt via sociala medier om vad som gäller när du vill använda fyrverkerier. 
 
Efterlevnad av lagen om försäljning av pyrotekniska varor åligger tillsynsansvarig som i 
Nacka kommun är Södertörns brandförsvarsförbund och här kan kommunen som delägare 
i förbundet föra samtal om hur den kan förbättras. Brandförsvaret ansvarar även för att 
informera handlarna om förändringar i regelverket. Kontroll av hur fyrverkerierna används 
på offentlig plats och privat mark ansvarar polisen för utifrån ordningslagen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 27 april 2021 inkl 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 114 KFKS 2021/123 

       samt enl. tabell 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
24 maj 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 24 
maj 2021, enligt tabell nedan.  
 
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 24 maj 2021 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.11 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige 24 maj 2021 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Utskott 

Motion – Hållbart reglemente för 
idrottsanläggningar 
Motion den 24 maj 2021 av Ella Tegsten och 
Khashayar Farmanbar (S) 

KFKS 
2021/611 

FRN och KS KSAU 

Motion – Marknadsplats för återbruk och 
hållbar konsumtion 
Motion den 24 maj 2021 av Lina Olsson (NL) 

KFKS 
2021/612 

KS (inkl. 
inhämtande 
av synpunkter 
från NVOA) 

KSMU 
 
 
KSAU 

Motion – Hållbara upphandlingar ur ett 
miljö- och klimatperspektiv 
Motion den 24 maj 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

KFKS 
2021/613 

KS KSMU 
 
KSAU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 24 maj 2021 
väcktes tre motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 25 maj 2021 
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Bilaga 1 Motion – Hållbart reglemente för idrottsanläggningar (S) 
Bilaga 2 Motion – Marknadsplats för återbruk och hållbar konsumtion (NL) 
Bilaga 3 Motion – Hållbara upphandlingar ur ett miljö- och klimatperspektiv (V) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslienheten med 
tillägget att motionen om Marknadsplats för återbruk och hållbar konsumtion samt motionen om 
Hållbara upphandlingar ur ett miljö- och klimatperspektiv även remitteras till kommunstyrelsens 
miljöutskott.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet från 
Khashayar Farmanbar – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 115 

Övriga frågor 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Mikael Carlsson (NL) ställde en fråga gällande flaggningsregler och rutiner vid kommunens 
fastigheter med anledning av den gångna helgens flaggning utanför Nacka Stadshus. Mats 
Gerdau (M) redogjorde för bakgrunden till beslutet att delta i en internationell 
flaggningsmanifestation till stöd för demokratirörelsen i Belarus.   
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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